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Protokół nr LVI/23 

LVI sesji Rady Miejskiej w Nowem 

w dniu 29 marca 2023 roku w godz. 1300 – 1624 

w Urzędzie Gminy w Nowem 
 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Nowem (sala posiedzeń). 

LVI sesję otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Nowem Małgorzata Murawska, 

która jednocześnie przewodniczyła obradom, ze względu na nieobecność Przewodniczącego 

Rady Marka Słomińskiego. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej powitała radnych oraz Pana Burmistrza wraz ze 

współpracownikami (obecni: Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, Kierownik MGOPS Arleta 

Maliszewska, Dyrektor Gminnej Przychodni Zbigniew Kloska), Sołtysów oraz pozostałych 

gości. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że obrady są transmitowane na żywo. 

Na podstawie art. 13 Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych), publ. Dz. Urz. UE L Nr 119, s. 1 

informujemy, iż: 

Administratorem danych osobowych jest Gmina Nowe reprezentowana przez Burmistrza 

Nowego,  Plac św. Rocha 5,  86-170 Nowe, tel.: 52 333 72 10, adres e- mail: 

nowe@gminanowe.pl 

Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych w związku z transmisja sesji jest art. 6 ust. 

1 lit c i e RODO w związku z przepisami ustawy dnia z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym. 

Dane nie będą przekazywane poza Europejski Obszar Gospodarczy (obejmujący Unię 

Europejską, Norwegię, Liechtenstein i Islandię). 

Dane osobowe będą ujawniane uprawnionym przez Administratora pracownikom Urzędu. 

Odbiorcami danych będą podmioty uprawnione na podstawie przepisów prawa, podmioty które 

na podstawie zawartych umów przetwarzają dane osobowe w imieniu Administratora 

zapewniające usługę hostingu i transmisji sesji,  a także osoby trzecie w związku z tym, iż 

nagranie stanowi informację publiczną. 

Pełna treść klauzuli informacyjnej udostępniana jest  na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Urzędu Miasta zakładka: ORGANY>RADA MIEJSKA> TRANSMISJA SESJI RADY 

MIEJSKIEJ I SESJE ARCHIWALNE  oraz na drzwiach Sali obrad. 

Informuję radnych oraz innych uczestników sesji o obowiązkach w zakresie nieujawniania, bez 

uzasadnionej potrzeby, danych osobowych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi, 

niepełniącymi funkcji publicznej, ani niezwiązanymi z tą funkcją. 

 

Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że w sesji uczestniczy 12 członków Rady (nieobecni radni: 

Janusz Guzman, Marek Słomiński, Zbigniew Sikora), co stanowi kworum, przy którym Rada 

może podejmować prawomocne decyzje.  

 

Sekretarzem obrad Wiceprzewodnicząca wyznaczyła radnego Sławomira Jopka. 

Sesję protokołowała Aleksandra Wolińska. 

 

W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu LV sesji Rady Miejskiej,  

został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 
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Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji:    

    a) powitanie,   

    b) stwierdzenie kworum, 

    c) wyznaczenie sekretarza obrad, 

    d) przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

    e) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

3. Informacja o kalendarzu imprez kulturalnych i sportowych w Gminie Nowe w roku 2023. 

4. Ocena działalności Gminnej Przychodni w Nowem: 

     a) informacja Dyrektora Gminnej Przychodni w Nowem, 

     b) ocena Burmistrza, 

     c) opinia Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w Nowem, 

     d) ocena Komisji Polityki Społecznej, 

     e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Przychodni w Nowem. 

5. Sprawozdanie Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem z realizacji 

zadań z zakresu pomocy społecznej: 

     a) przedstawienie sprawozdania, 

     b) ocena Burmistrza, 

     c) opinia Komisji Polityki Społecznej,  

     d) dyskusja, 

     e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

       Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2022 r. do 31.12.2022 r.  

6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2023 roku, 

- określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju 

Gminy Nowe na lata 2024-2033, 

- ustalenia stawki za 1 km przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek 

edukacyjnych, 

- zmieniająca budżet Gminy Nowe na rok 2023. 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

9. Zakończenie sesji. 

  

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag ani propozycji zmian. 

 

Ad.2/ Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami 

 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że między sesjami były prowadzone 

następujące działania: 

23 lutego – spotkanie u Wicewojewody dotyczące spraw Ukrainy; 

– Walne Zebranie Członków Europa Pomorza i Kujaw (uczestniczył Z-ca Burmistrza Zbigniew 

Lorkowski). 
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25 lutego – Walne Zgromadzenie OSP Mały Komorsk. 

27 lutego – Narada przeciwpożarowa dot. ochrony lasów na terenie Nadleśnictwa Osie 

(spotkanie odbyło się w Tleniu). 

28 lutego – Rada Rozwoju Obszaru Gospodarczego. Nowa kadencja – wybór komisji 

zadaniowych; 

– Nadzwyczajna Rada Zgromadzenia Wspólników SIM KZN Bydgoski podyktowana głównie 

terminami rozpoczęcia przetargów na budowę bloków w siedmiu miejscowościach. 

28 lutego – złożenie wniosku na otrzymanie dofinansowania na „Modernizację drogi 

dojazdowej do gruntów rolnych” do Zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego  

w Toruniu (jest to droga wewnętrzna w miejscowości Tryl). 

 

1 marca  - Złożenie dwóch poprawek w sprawie wniosku o przyznanie pomocy na „Budowę                       

skateparku na terenie Gminy Nowe” na operacje realizowane w ramach poddziałania                       

19.2 „Wsparcie na wdrażanie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego                       

kierowanego przez społeczność” do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu – Program                       

Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

 

– Spotkanie z Sołtysami dotyczące terminów zebrań sołeckich, które zaczęły się od wczoraj 

oraz złożenia życzeń z okazji Dnia Sołtysa. 

 

2 marca –  Wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim dotycząca pomocy Ukrainie. 

3 marca –  Kopernikiada w Zespole Szkół w Nowem. Gmina Nowe przekazała czek o wartości 

1000 zł dla zwycięskiej ekipy. 

4 marca –  Walne Zebranie OSP Rychława. 

5 marca  –  Obchody Dnia Kobiet – koncert Jacka Silskiego w CK Zamek w Nowem. 

8-9 marca  – Walne Zgromadzenie Związku Miast Polskich w Łodzi. Główne tematy to 

wykonanie budżetu, plan na 2023 r., sprawy samorządowe dot. Polskich Wód, finansowanie 

gmin.  

11 marca  –  Spotkanie z Prezesem LGD Świecie oraz przedstawicielem podobnej grupy 

działania z Niemiec z miasta Utting. 

14 marca – twarcie ofert w postępowaniu dotyczącym „Przebudowy ulicy Nowej, Dworcowej, 

Sportowej oraz Łąkowej w miejscowości Nowe”. Wpłynęła 1 oferta, złożona przez                        

PRZEDSIĘBIORSTWO BUDOWY DRÓG .S.A., STAROGARD GDAŃSKI na kwotę  

8 283 045,03 zł. 

15 marca –  Konwent Burmistrzów w Kowalewie Pomorskim dotyczący spraw 

samorządowych. 

16 marca  –  Spotkanie z projektantami dotyczące budowy kanalizacji deszczowej na ul. Nowej 

oraz Łąkowej. 

17 marca  –  Uczestnictwo w otwarciu nowej siedziby Urzędu Gminy Świekatowo (na 

zaproszenie Wójt). 
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22 marca  –  Wizyta posła Piotra Króla – wręczenie symbolicznego czeku na kwotę 145 557 zł, 

z Polskiego Ładu na dofinansowanie budowy drogi dojazdowej w miejscowości Rychława (to 

jest taki krótki odcinek w granicach 300 m). 

24 marca  –  Wizyta dyrektora oddziału Enea Operator Świecie dotycząca przedstawienia 

nowego kierownika posterunku energetycznego w Nowem. Poprzedni kierownik przeszedł na 

emeryturę. 

28 marca  –  Walne Zgromadzenie Gminnej Spółki Wodnej w Nowem.  

28 marca – Podpisanie umowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu w ramach Programu Priorytetowego „Czyste Powietrze”. Program obejmie 

5 lokali mieszkalnych znajdujących się w budynkach mieszkalnych wielorodzinnych na terenie 

Gminy Nowe. Dotyczy poprawy efektywności energetycznej oraz wymiany źródeł ciepła. 

Będzie realizowany w latach 2022 – 2026. 

 

28 marca – Dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty w postepowaniu na zadanie: 

„Modernizacja pomieszczeń Urzędu Gminy w Nowem”. Za najkorzystniejszą uznana została 

oferta wykonawcy: Firma Projektowo – Wykonawcza „OBIEKT” Gabriela Sala, z Grudziądza, 

która złożyła ofertę na kwotę 244.309,07 zł. Podpisanie umowy planowane jest na 5 kwietnia 

2023 r. Są to pomieszczenie na górze po dawnym mieszkaniu, które zostaną przerobione na 

pomieszczenia biurowe, ponieważ brakuje nam miejsca. 

28 marca – Złożono 3 wnioski w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – Polski 

Ład na następujące inwestycje: 

1) Nowe - mury miejskie (XIV XVI wiek); roboty ratownicze i prace budowlano-

konserwatorskie, etap III, część 2. Koszt: 600 000 złotych, Dotacja : 588 000 – 98%; 

2) Prace budowlane i instalacyjne  na zamku  w Nowem. Koszt: 1 000 000 złotych. Dotacja 

980 000 – 98%; 

3) Prace renowacyjno – remontowe zabytkowej wieży ciśnień w Nowem.  Przewidywana 

wartość inwestycji: 800 000, zł. Kwota wnioskowanych środków to  784 000 zł – 

98%. 

 

Ponadto Burmistrz poinformował, że od 27 marca odbywają się zebrania wiejskie w sołectwach 

Gminy Nowe na których omawiane są  sprawozdania z działalności za okres od ostatniego 

zebrania, wykonanie budżetu za 2022 rok oraz omówienie budżetu za 2023, sprawy bieżące 

oraz sprawy sołeckie. Pierwsze zebranie odbyło się 27 marca w Bochlinie i w Milewku, wczoraj 

w Osinach i w Mątawach, dzisiaj mamy sesję. Następne spotkanie jutro. 

Pytania:  

Radny Henryk Czapliński - Pytanie, myślę, że to nie jest tajemnica, kto został kierownikiem 

punktu energetycznego w Nowem. 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński - Nie jest tajemnicą Pan J.W. Dawny pracownik 

energii, został wytypowany przez dyrektora mieszkaniec Warlubia. 

Radny Henryk Czapliński  - Teraz następne pytanie. Jaki zakres prac obejmowałby ten projekt 

dotyczący Zamku? 
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Burmistrz Nowego Czesław Woliński – odpowie dokładnie Z-ca Burmistrza, który jest 

historykiem. 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski - Szanowni Państwo, na tę chwilę przygotowujemy 

projekt, który dotyczy wymiany ogrzewania z węglowego na gazowe, sprawy związane  

z wymianą instalacji elektrycznej, ponieważ częściowo mamy w budynku już instalację 

elektryczną wymienioną. Natomiast w dużej mierze ta instalacja elektryczna nie jest 

wymieniona. Sprawy związane z dodatkowymi pracami takimi uzupełniającymi - wymiana 

pokrycia dachowego na budynku, który jest jakby budynkiem administracyjnym, zapleczem, te 

tematy zamknęłyby nam w zasadzie wszystkie remonty ważniejsze. 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – Złożyliśmy trzy wnioski, bo być może będzie 

rozpatrzony tylko jeden, bo z tego, co wiemy jest pewna pula pieniędzy. Jak ona będzie 

przydzielona na dane gminy? To trudno nam w tej chwili powiedzieć, ale trzy wnioski 

złożyliśmy. Mam nadzieję, że, chociaż na  jeden powinniśmy otrzymać dofinansowanie. 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski dodał, że złożyliśmy wcześniej (bo tutaj Burmistrz 

mówił o tym, że mamy 3 wnioski) na mury, także do programów Ministra Kultury oraz do 

Konserwatora Zabytków i do Urzędu Marszałkowskiego. Z tych dwóch pierwszych instytucji 

mamy już informację o pozytywnym rozpatrzeniu. Chcieliśmy po prostu z trzech instytucji  

dofinansowanie pozyskać na ten odcinek, który jest przy kościele. Natomiast Ministerstwo 

Kultury, które jest największym grantodawcą, jeszcze nie rozstrzygnęło konkursu. Czekamy 

już czwarty miesiąc na to, żeby ten konkurs został rozstrzygnięty i asekuracyjnie został złożony 

właśnie ten sam wniosek do Polskiego Ładu z tego względu, że do programów ministerialnych 

aplikuje bardzo dużo gmin i tutaj jest główny nacisk ukierunkowany na zabytki sakralne.  

W związku z tym asekuracyjnie złożyliśmy także do tego kolejnego programu.  

Radny Jarosław Kozłowski - Mam pytanie o jeszcze może dokładniejsze określenie, chodzi 

mi o właśnie o remont murów obronnych. Czy ten zakres będzie dotyczył również tej części 

murów od strony branży drzewnej, tutaj vis a vis Urzędu Gminy? Czy dalszy ciąg przy skarpie, 

bo tu rzeczywiście temu grozi zawalenie. 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski - Zgadzam się. Tutaj najpierw uszczegóławiając 

kwestie projektu remontu, który został złożony obecnie od 2015/2016 roku prowadzimy  

z przerwami prace remontowe północno-wschodniej części murów, czyli mówiąc krótko  

w otoczeniu fary zostało nam tam 25 m bieżących, które idą w kierunku organistówki. Koszt 

tej inwestycji jest bardzo duży, bo około 600 000, a to jest tylko 25 m bieżących, więc koszty 

są ogromne. Natomiast idąc tutaj w naszą stronę, to rzeczywiście największy problem jest na 

terenie dawnej fosy. Tutaj od strony północnej ten narożnik północnej w kierunku ulicy 

Gdańskiej. Natomiast tam są problemy natury własnościowej. Gmina Nowe jest właścicielem 

tylko fragmentu tych murów, a gros tych murów jest własnością prywatną, bo to, co jest na 

czyimś gruncie, to jest jego własnością. Wynika to z uwarunkowań historycznych, z tego 

względu, że do tych murów przylegały różnego typu budynki nadbudowane w zasadzie na te 

mury. W związku z tym, w momencie, gdy były jakieś tam podziały geodezyjne, to te 

fragmenty murów przechodziły wraz z tymi budynkami na własność prywatną. Takim 

przypadkiem jest m.in. harcówka, która jest powszechnie uznawana za budynek gminny, 

natomiast nie jest budynkiem gminnym, tylko będziemy prowadzić tam sprawę spadkową  

o przewłaszczenie tego budynku. W tamtym miejscu niewielki tylko fragment jest własnością 

gminną, natomiast gros tego odcinka należy do osób prywatnych. Rzeczywiście tutaj jest, 

szczególnie od strony ul. Gdańskiej do pierwszej baszty, stan zachowania jest tragiczny, ale 
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żaden z tych odcinków nie jest odcinkiem gminnym. Teraz powiem Państwu taką rzecz, że 

przejęcie tych odcinków wiązałoby się z tym, że musielibyśmy jako gmina naprawdę wyłożyć 

ogromne pieniądze na to, aby ten odcinek wyremontować. Jeżeli 25 m kosztuje obecnie 

600 tysięcy, tutaj mamy pewno około setki, to i ze 4 000 000 zł pewno by nie wystarczyło, 

biorąc pod uwagę to, że na jednym z tych dużych fragmentów jest budynek dodatkowo 

nadbudowany. Tutaj od strony ulicy Gdańskiej on bezpośrednio jest nadbudowany. W związku 

z tym jest to sprawa bardzo pilna, ale bardzo kosztowna. Ja uważam osobiście, że powinniśmy 

starać się pewne odcinki przejmować i będziemy na pewno w tym kierunku prace toczyć po to, 

m.in., żeby móc występować o dotacje z tego względu, że o dotacje może wystąpić tylko 

właściciel najczęściej. Osoby prywatne, żeby przeprowadzić tę inwestycję, trzeba przygotować 

szereg dokumentów uzgodnionych z konserwatorem, programy konserwatorskie - już ten etap 

jest dla wielu osób nie do przejścia. Natomiast, jeżeli one byłyby w naszym zasobie, chociaż 

część, to powoli można by cokolwiek z tym robić. Także myślę, że jest to nasz kolejny kierunek 

działania w momencie, jeżeli uda się sprawy związane z jednym odcinkiem murów zakończyć, 

to przejść w tym kierunku. Natomiast problem jest też taki, że część tych nieruchomości należy 

do osób już zmarłych, w związku z tym trzeba będzie przeprowadzać także sprawy spadkowe. 

Także tutaj jest to problematyczne, mur nazywa się miejski, ale nie jest w zasadzie własnością 

w dużej mierze miasta.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - Historia się kłania 

rzeczywiście i dużo spraw widocznie jeszcze przed nami. Myślę, że Pan Burmistrz tu zasiał 

niepokój wśród nas.  

Ad. 3/ Informacja o kalendarzu imprez kulturalnych i sportowych w Gminie Nowe w roku 

2023 

Informację przedstawił Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski, który poinformował, że  

w układzie tabelarycznym został radnym przedstawiony kalendarz imprez, których 

organizatorami są gminne instytucje kultury, szkoły, lokalni animatorzy sportu, organizacje 

pozarządowe, kluby sportowe. Imprez, które zostały zaplanowane, jest sporo. Przedstawił tylko 

te najważniejsze. 

W marcu odbył się już koncert z okazji Dnia Kobiet oraz bardzo interesujący weekend z kulturą, 

którego świadkiem byliśmy w ubiegłym tygodniu. Był to naprawdę bardzo interesujący cykl 

różnorodnych spotkań z kulturą dla młodszych i dla starszych odbiorców. W kwietniu zajęcia 

sportowe zaplanowano na Orliku. Cały szereg imprez zaplanowanych przez szkołę oraz przez 

bibliotekę, a także odbędzie się gminny etap konkursu ,,Zamki Gotyckie'', w którym będą 

startowały dzieci z 3 naszych gminnych szkół. W maju uroczystości związane z 3 Maja z tzw. 

Majówką, zaplanowano także noc muzeów, a przy końcu Dni Nowego z kabaretonem oraz 

festyn ,,Mama, Tata i ja". W czerwcu „Rock pod murami” oraz jubileusz stulecie MLKS Wisła 

Nowe. Wakacje, to cykle zajęć sportowych na hali, na Orliku, cykl imprez kulturalnych  

i rozrywkowych przygotowany przez Centrum Kultury Zamek z koncertem muzyki dance na 

koniec sierpnia, jako podsumowaniem wakacji. Cykl muzyczny organizowany przez Nowe 

Różowe Okulary, który nazywa się Letnie koncerty muzyczne. W okresie jesiennym będziemy 

mogli wsłuchać się w koncert piosenki jesiennej, obserwować gonitwy na Hubertusie, 

obchodzić Święto Odzyskanie Niepodległości, odbędzie się także jubileusz czterdziestolecia 

Cantores-Novienses, a w połowie miesiąca uroczystości związane z Dniem Nauczyciela.  

W grudniu zaplanowano cykl imprez związanych ze świętami Bożego Narodzenia oraz turniej 

karate. To tylko w takim telegraficznym skrócie przedstawiłem Państwu, ten bardzo szeroki  

i interesujący kalendarz imprez.  

Z-ca Burmistrza dodał także, że na rok 2023 pozyskano dotację na lokalnych animatorów 

sportu, których funkcję pełnią na naszym Orliku od marca do listopada 2023 roku Pan Tomasz 



7 
 

Chyła i Pan Tomasz Reszke. Przygotowywane jest także kąpielisko na okres letni nad Jeziorem 

Czarownic. Uzyskaliśmy już stosowne opinie od instytucji, które są do tego zobowiązane. 

W sezonie wiosennym oraz jesiennym mecze odbywa drużyna MLKS Wisła Nowe. 

 

Pytania: brak 

 

Ad. 4/ Ocena działalności Gminnej Przychodni w Nowem 

a) Sprawozdanie z działalności Gminnej Przychodni przedstawił Dyrektor Gminnej 

Przychodni Zbigniew Kloska. 

„Jesteśmy placówką publiczną, samodzielną i realizowaliśmy zadania statutowe jako 

Przychodnia. Do naszych statutowych zadań należało: badania i porada lekarska, leczenie, 

opieka nad kobietą ciężarną jej płodem oraz noworodkiem, prowadziliśmy opiekę także nad 

zdrowym dzieckiem oraz szeroko pojętą diagnostykę laboratoryjną. Naszym zadaniem było 

także orzekanie i opiniowanie o stanie zdrowia oraz zapobieganie powstawania urazów i chorób 

poprzez działania profilaktyczne i szczepienia ochronne. Czynności powyższe są świadczone 

przez pracowników medycznych samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej 

posiadających odpowiednie kwalifikacji. 

Dostępność usług jest zgodna z wymogami przedstawionymi w umowie z oddziałem 

Kujawsko-Pomorskim Narodowego Funduszu Zdrowia. Realizowaliśmy w roku 2022 zadania 

związane z podstawową opieką zdrowotną. Jeżeli chodzi o podstawową opiekę zdrowotną, to 

4 lekarzy pracuje na pełnym etacie. Lekarze są ze specjalizacją: 2 lekarzy ze specjalizacją 

drugiego stopnia, więc internistka, jest lekarz medycyny rodzinnej specjalista drugiego stopnia 

i pediatra i jest 2 internistów z pierwszym stopniem specjalizacji. 

Oprócz tego, jeżeli chodzi o podstawową opiekę zdrowotną, to świadczymy jeszcze 

podstawową opiekę zdrowotną, jak żaden POZ, w soboty, niedzielę i święta, także dyżuruje też 

w tej opiece właśnie w soboty, niedziele i święta. Oceniam, że taka opieka jest potrzebna, 

finansujemy ją ze swoich środków. Dziennie w soboty i w niedzielę zgłasza się koło 15 osób 

chorych, z gorączkami, z nagłymi zachorowaniami oraz wykonujemy jeszcze takie działania  

w weekendy, jeżeli jest zgon, to wystawiamy, o ile to możliwe karty zgonu. Jest to dla 

mieszkańców bardzo potrzebne ze względu na to, że połowa mieszkańców mieszka prawie  

w blokach i Państwo sobie wyobrażacie, jeżeli dochodzi do zgonu, chodzi o to, żeby po prostu 

móc rodzinie pomóc, żeby można było już zgłaszać do zakładu pogrzebowego. Także ta 

działalność jest wykonywana z własnych środków i z własnej i nieprzymuszonej woli. Chcemy 

po prostu naszym pacjentom pomagać nawet w święta i soboty i niedziele. Oprócz tego 

wykonujemy oprócz działań statutowych w podstawowej opiece zdrowotnej wykonujemy 

działania w ramach poradni specjalistycznych. Mamy z Narodowym Funduszem Zdrowia 

podpisaną umowę na okulistykę i chirurgię. Jeżeli chodzi o chirurgię przyjmuje u nas specjalista 

drugiego stopnia, chirurg, gdzie wykonujemy bardzo duży zakres zabiegów, a więc usunięcie 

ropnia, usunięcie znamion, czyraków, torbieli różnych, nawet usunięcie ciał obcych. Mieliśmy 

teraz pacjenta, który chodził 30 lat z ciałem obcym, z metalem i udało nam się tego pacjenta 

wyleczyć. Takich porad chirurgicznych mieliśmy w 2022 roku  439. Państwo sobie wyobraźcie, 

że 439 osób musiałoby jechać po poradę do Grudziądza, Świecia lub dalej, a ta usługa jest w 

podstawowej opiece zdrowotnej w Nowem, gdzie POZety chciałem Państwu tu powiedzieć, 

jak rozmawiam i z radnymi i rozmawiam z mieszkańcami, to po prostu nie wiedzą o tym. 

Podstawowa opieka zdrowotna, to w zasadzie wg Narodowego Funduszu Zdrowia to usługi 

lekarza rodzinnego, usługi położnej, usługi ginekologa i praktycznie wszystko inne, to trzeba 

jechać do powiatu lub dalej. 

Teraz, jeżeli chodzi o drugi kontrakt, mamy na porady okulistyczne z Narodowym Funduszem 

Zdrowia i przyjmuje u nas specjalista drugiego stopnia okulista. Takich porad było 777. Każdy 

z nas potrzebuje od czasu do czasu porady okulistycznej, bo wzrok się psuje. Diagnozujemy 
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tutaj zaćmy, diagnozujemy i usuwamy ciała obce i jest leczenie okulistyczne jaskry i różnych 

innych schorzeń oczu. Także takich pacjentów okulisty, którzy u nas uzyskali poradę, było 777. 

Prowadzimy również, aby przybliżyć pacjentom, bo to jest nasza gmina, to jest gmina i teren 

wiejski i miejski. 

Mamy poradnię laryngologiczną, na którą nie otrzymujemy środków z Narodowego Funduszu, 

ale stwierdziliśmy, że laryngolog jest bardzo potrzebny w naszym środowisku ze względu na 

to, że często chorują na zapalenia uszu, zapalenia gardła, trzeci migdał, skrzywienia przegrody 

nosa. To takich chorób jest bardzo dużo i takiego specjalistę mamy na miejscu. Ten doktor ze 

specjalizacją drugiego stopnia jest operatorem, pracuje na oddziale laryngologicznym  

w Grudziądzu. Tutaj z naszego terenu dużo jest dzieci z przerostem trzeciego migdałka i one 

trafiają do niego i on operuje ich na oddziale laryngologicznym w Grudziądzu. 

Również obsługujemy, tutaj też dodatkowo, gdzie POZty w większości tego nie mają, mamy 

medycynę pracy, która obsługuje wszystkie zakłady, które znajdują się na terenie Nowego. Też 

mamy tutaj bardzo taki układ koleżeński ze względu na to, że jakikolwiek zakład potrzebuje 

nagle przyjąć do pracy nowego pracownika lub pracownika po długim chorobowym, to 

wystawiamy zaświadczenia tymczasowe od razu od ręki i potem trafia w odpowiednim terminie 

do medycyny pracy. Także tutaj i szkoły i Urząd Gminy, Fabryka Mebli, SAPO, 

współpracujemy, jeżeli chodzi o medycynę pracy z wszystkimi zakładami. 

Oprócz tego, jako podstawowa opieka zdrowotna mamy gabinet USG, gdzie w większości 

ośrodków na USG trzeba jechać do szpitala, do powiatu, natomiast u nas przyjeżdża lekarz, na 

USG 2 razy w miesiącu i cały dzień przez te 2 dni robi badania w zależności od tego, ile osób 

jest chętnych na takie badanie. Oczekiwanie jest dość krótkie, bo w ciągu 2 tygodni pacjent jak 

ma skierowanie, ma wykonane to badanie. 

Mamy także, jako POZ swój transport, gdzie POZ-ty też tego nie mają, raczej korzystają  

z placówek większych i wynajmują. My mamy swój transport, samochody są prawie nowe.  

I tu mamy na wizyty dla lekarza, na wizyty pielęgniarki, mamy Kia sportage, natomiast na 

transporty z noszami mamy mercedesa busa. 

Też mamy swoją, pracownie RTG wykonujemy 5000 zdjęć rocznie i mamy diagnostykę, jeżeli 

jest podejrzenie nowotworu płuc, wody w płucach, czy jakiegoś ropnia, czy złamań, to jest 

kwestia w jednym dniu wiemy, co temu pacjentowi jest. Także kosztowało nas sporo, bo ten 

aparat cyfrowy, który mamy on kosztował prawie 400 000. 

Także nasz POZ czyli tzw. Podstawowa Opieka Zdrowotna daje usługi bardzo szerokie. 

Natomiast chciałbym tutaj jeszcze wszystkim Radnym powiedzieć, że przede wszystkim 

pacjent wybiera lekarza. Mamy od pacjentów naszych 7,5 tysiąca deklaracji i podpisów, bo ci 

pacjenci chcą się leczyć u naszych lekarzy. 

Jeżeli chodzi o finansowanie, to główne dofinansowanie, to jest kontrakt z Narodowym 

Funduszem Zdrowia i ten kontrakt na rok 2022 wynosił 4 028 600 zł. Z badań profilaktycznych 

mamy też dochody na naszą działalność i wynosiły w 2022 roku 192 700 zł. 

Jeżeli chodzi o czynsze z gabinetów prywatnych, to jest sprawa drobniejsza, przychód był tylko 

900 złotych, bo mamy laryngologa z Grudziądza, który robi badania okresowe na ulicy Nowej 

w gabinecie prywatnym. To jest ten przychód od tego lekarza. Przychody, pozostałe 87 600 zł. 

Razem przychody wszystkie u nas, to są w wysokości 4 309 800 zł.  

Natomiast są i także koszty. Materiały i energia bardzo wzrosły w roku 2022 i te koszty 

wynosiły, zamykały się w kwocie 297 900 zł. Amortyzacja 89 000 zł, zakup procedur 

medycznych i usług medycznych to jest 1 039 800 zł. W ten zakup procedur wchodzą: opłata 

za wykonane badania laboratoryjne, opłata za kontrakty lekarzy, którzy u nas pracują, 

specjaliści i wystawiają nam z tego tytułu comiesięczne rachunki. 

Gro wydatków to jest płaca na umowę o pracę dla pracowników. Z tej umowy wynika, że  

w tym roku na płace wydaliśmy: 2 101 900 zł, z tego odpis na ZUS 18.33%, to daje kwotę 

364 000 zł, odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych jest 40 800 zł, BHP i szkolenie 
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pracowników 6400 zł, delegacje i ubezpieczenie zakładu jest 61 400 zł. Razem koszty 

zamknęły się w kwocie 4 001 200 zł. 

Udało nam się zamknąć rok finansowy zyskiem w kwocie 308 600 zł. Ten dodatni wynik 

finansowy (zysk) proponujemy przeznaczyć na sfinansowanie dalszych bieżących remontów 

ze względu na to, że w służbie zdrowia musi być zawsze czysto, schludnie. Planujemy dalsze 

remonty bieżące oprócz tego na zakup sprzętu do rehabilitacji. One się dosyć szybko zużywają. 

W związku z tym wymaga to wymiany niektórych sprzętów. Tak samo, jak szybko się zużywa 

sprzęt komputerowy. Również, jeżeli chodzi o taki większy zakup, to mamy w planie zakup 

aparatu rentgenowskiego ze względu na to, że lampa, która pracuje już trochę ma lat, w związku 

z tym, jak będzie nas stać w tym roku, to udoskonalimy ten punkt właśnie, jeżeli chodzi  

o radiodiagnostykę. 

Jeżeli chodzi o dostępność usług, to tak, jak wg Narodowego Funduszu Zdrowia jest od 8-mej 

do 18-tej i tak pracują wszystkie placówki. Natomiast jeszcze raz tu podkreślam, że z własnej 

woli i za zgodą pracowników kontynuujemy już od wielu lat właśnie prace w soboty  

i w niedziele i coraz więcej naszych mieszkańców o tym wie i po prostu się zgłasza, są nawet  

i czasami kolejki w te dni, także bez wyjątków, czy jest Boże Narodzenie, czy Wielkanoc, to 

my otwieramy przychodnię, nie zamykamy się przed pacjentami. 

Jeżeli chodzi o zachorowania nagłe, to całodobowo jest karetka R do nagłych zachorowań  

i wypadków grożących życiu. Organizujemy też i działalność dodatkową. Trzykrotnie 

zorganizowaliśmy badania mammograficzne w mammobusie na terenie Gminnej Przychodni 

w Nowem, udostępniamy prąd, udostępniamy miejsce i mamy to wszystko tak zgrane, że 

kierowcy z mammobusów się umawiają i jest to wszystko poukładane. 

Robimy też dodatkowo bezpłatne badanie słuchu, sześciokrotnie zorganizowaliśmy, ten nasz 

laryngolog, który jest dr. Drozd, on tutaj również ma taką komórkę, zawsze w piątek od właśnie 

laryngologa jest osoba, która zajmuje się przyjmowaniem jakichś usług, jeżeli chodzi o aparaty 

słuchowe, jeżeli coś się popsuje coś tam nie styka, czy nie gra, to też pacjent ma miejsce, gdzie 

może z tym przyjść, także w piątki takie usługi też są robione. 

Organizujemy też cyklicznie badania ultrasonograficzne Dopplera na drożność naczyń kończyn 

dolnych wraz z wykonaniem Echa serca. Organizujemy także jak co roku szczepienia przeciw 

grypie. Część pacjentów (seniorzy) mają bezpłatne, także nawet na teleporadę dzwonią, bo są 

dobrze zorientowani i dostają recepty na szczepionki i u nas bezpłatnie można takie szczepienie 

zrobić. 

Szczepimy również na życzenie dla tych naszych maluchów na meningokoki i pneumokoki. 

W tej chwili tutaj było zdarzenie w sąsiedniej gminie na meningokoki jedno dziecko zmarło  

i w związku z tym rodzice bardzo się zainteresowali i są chętni do szczepień na meningokoki, 

chociaż meningokoki są bardzo drogie. Jedna szczepionka kosztuje 440 zł. Jest to w Polsce 

nierefundowane, ale coraz większe zainteresowanie, bo na szczepionkach nie można na 

oszczędzać. 

Przez cały rok, już od wielu lat, prowadzimy taką realizację programu prewencji chorób układu 

sercowo-naczyniowego. W każdy piątek na ulicy Nowej zgłaszają się mieszkańcy na badanie 

bez rejestracji na sprawdzenie cukru, na sprawdzenie cholesterolu, trójglicerydów, pomiar 

ciśnienia, żeby wyłapać profilaktycznie te choroby cywilizacyjne, a więc te choroby 

polimetaboliczne, nadciśnienie, cukrzyce, zaburzenia lipidowe. 

Również prowadzimy akcje takie w terenie, festyny. W okresie epidemicznym, to na rok 

zawiesiliśmy, ale od roku 2022 dalej prowadzimy taką działalność.  

27 maja 2022 zorganizowaliśmy festyn taki medyczny w Szkole Podstawowej nr 2, przebadano 

tam 42 osoby.  

28 maja 2022 był w festyn w Rychławie, gdzie przebadano do 40 osób. 

4 czerwca w Mątawach mieliśmy taki festyn medyczny przebadaliśmy 30 osób.  

19 czerwca był festyn w Małym Komorsku przebadano 37 osób. 
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Następny festyn był w Milewku 2 lipca 2022, gdzie przebadano 25 osób, natomiast  

w październiku 2022 w Gminnej Przychodni w Nowem była biała sobota i przy okazji była 

akcja Różowych Okularów, profilaktyka raka piersi. Z tą fundacją też współpracujemy, jeżeli 

zgłaszają się o lokal, to nieodpłatnie przekazujemy, mogą wykorzystać i to jest dla dobra 

naszych pacjentek. 

Jeżeli chodzi o porady lekarskie, to takich porad ogólnych było bardzo dużo, przez cały rok 

mieliśmy 32 672 porad lekarskich ogólnych dla dorosłych, w tym wizyt domowych 509. 

Natomiast, jeżeli chodzi o dzieci, to 6685, także to jest prawie 39 000 porad. Jest to bardzo 

dużo. Jest bardzo duża zgłaszalność i nie ma co się oszukiwać, jak czasami w jakimś dniu się 

zdarzy, że jest nagle i wszyscy są od tej samej porze, to mogą być chwilowo problemy  

z natychmiastowym zarejestrowaniem się, ale to wynika z tego, że ta zgłaszalność jest bardzo 

duża. 

Oprócz tego jeszcze w roku 2022 szczepiliśmy także przeciwko COVID-19, takich szczepień 

było 1901. Zainteresowanie już było mniejsze, zachorowań też trochę mniej, też weszła ustawa 

dotycząca właśnie kalendarza szczepień, że można szczepić dzieci od urodzenia na COVID, 

ale w naszym środowisku nie znalazła się tutaj ani jedna rodzina, która by zaszczepiła takie 

malutkie dziecko na COVID-19. My jesteśmy przeszkoleni, przygotowani, ale po prostu rodzic 

ocenia ryzyko i ocenia czy to szczepienie warto zrobić. 

Jeżeli chodzi o fizjoterapię, to mamy też bardzo dużo usług, też gabinet fizjoterapii powstał  

w Gminnej Przychodni od zera. 

Przez wiele lat fizjoterapia była w Zakładach Inwalidów na Nowym Świecie i po prostu tam 

była likwidacja i stwierdziliśmy, że dla mieszkańców kontynuację tej fizjoterapii warto by było 

zrobić, ale nie mieliśmy ani lokum, ani sprzętu i po prostu wszystko zostało od nowa zrobione 

w Gminnej Przychodni w Nowem. Został zrobiony projekt, adaptacja budynków, gdzie kiedyś 

była pralnia i po prostu żeśmy włożyli w to dużo pieniędzy i dużo serca. Jednak się opłaciło, 

dlatego, że mamy dużą zgłaszalność na rehabilitację, na zabiegi. Takich zabiegów wykonujemy 

w tej chwili 20 925, tyle było w 2022 roku i tam pracują 3 osoby z wyższym wykształceniem 

magisterskim, z dużym doświadczeniem. Mamy bardzo dużo chętnych, a w związku z tym są 

też i kolejki na rehabilitację. 

Jeżeli chodzi o gabinet EKG, to wykonaliśmy 566 badań. Jeżeli chodzi o zabiegi pielęgniarskie, 

to wykonaliśmy w gabinecie 4725, w domu chorego były badania diagnostyczne, pobór 

materiału to 608, zabiegi lecznicze 411, zabiegi pielęgnacyjne 155. Jeszcze chciałbym 

powiedzieć, że jest bardzo duża zgłaszalność i chęć badań laboratoryjnych. 

Takie kwoty, jakie my w tej chwili wydajemy dla naszych pacjentów na analizy medyczne, to 

jeszcze nie mieliśmy, miesięcznie to dochodzi prawie do 20 000 zł za zasadne badania krwi, 

które wykonujemy w dobrym laboratorium Vitalabo i te badania wykonujemy w pełnym 

zakresie przez cały tydzień. 

Chciałbym tu jeszcze nadmienić, że jeżeli chodzi o personel, jeżeli chodzi o ginekologię, to 

mamy 2 ginekologów, z bardzo dobrą opinią doktor Taraszewski Tomasz z drugim stopniem 

specjalizacji i mogę się pochwalić, że jest pani ginekolog Magdalena Czekień z drugim 

stopniem specjalizacji, obroniła w tym roku doktorat. Pracuje w Bydgoszczy w szpitalu 

wojskowym i pracuje w Nowem. Także, jeżeli chodzi o ginekologię, to mamy także na 

wysokim poziomie. 

Jeżeli chodzi o personel średni, to mamy 9 pielęgniarek, z których 3 ukończyły kurs 

środowiskowy i środowiska rodzinnego. Mamy też nowo przyjętą pielęgniarkę z tytułem 

magisterskim i położną, która też ukończyła kurs środowiskowy. Chciałem powiedzieć, że też 

i w tym roku zrobiliśmy tutaj i inwestycje i remonty za kwotę 251 528 zł. Zakupiliśmy 

wyposażenie do gabinetów w Przychodni przede wszystkim sprzęt komputerowy i meble. To 

się zamknęło w kwocie 8293 zł.  
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Na malowanie archiwum 6158 zł, na remont samochodu Scudo, który tutaj ostatnio 

przekazaliśmy na Ukrainę wraz z Panem Burmistrzem żeśmy tutaj zorganizowali, taki dar dla 

Ukrainy. Również zrobiliśmy wymianę ogrodzenia wokół przychodni, także już mamy 

porządek w każdym miejscu, także nie powstydzę się, jeżeli ktoś, nawet goście, czy osoby, 

które korzystają z naszych usług, nawet i przejazdem, to jest jak zajedzie się na teren 

przychodni, to jest chluba, żeby takie miejsce pokazać. Jeżeli chodzi o następne jeszcze 

inwestycje, to naprawialiśmy aparat rentgenowski, gdzie wymiana była 2 monitorów i również 

lampy kasującej za kwotę 38 911 zł. Malowanie pomieszczeń rehabilitacji za kwotę 10 600 zł, 

naprawiliśmy sprzęt USG, który służy ginekologii. To jest wartość początkowa tego sprzętu, 

prawie chyba 150 000 była i on wymaga takich przeglądów, wymiany jakichś niektórych 

elementów, które się zużywają, i tu kwota była 4500 zł. Jeżeli chodzi o remont pomieszczeń w 

rentgenie, to wydaliśmy 3078 zł, wyremontowaliśmy wszystkie dachy na budynkach 

parterowych, a więc poradnia dla kobiet i budynek rehabilitacji, bo dachy już nam przeciekały, 

kwota była 28 322 zł. 

Oprócz tego z takich większych kupiliśmy sprzęt do rehabilitacji: wirówka na kończyny górne 

i dolne za kwotę 12 900. Wymieniliśmy w serwerze też element za 13 900 zł, bo jak wiadomo 

placówki służby zdrowia pracują przede wszystkim w informatyce i musimy mieć dobry sprzęt, 

żeby przekazywać e-skierowania, e-recepty, e-zwolnienia, to musi wszystko działać. 

Zakupiliśmy także nową lampę szczelinową sprzęt dla okulisty za 10 833 zł i wpłaciliśmy 

zaliczkę na postawienie aparatu prądotwórczego takiego agregatu, bo w razie wyłączeń prądu 

chcemy zrobić, żeby automatycznie w momencie wyłączenia prądu przełączał się na agregat 

prądotwórczy. 

Ja bym miał, jeżeli chodzi o sprawozdanie tyle, jeżeli są jakieś pytania to proszę bardzo. 

Pytania: 

 

Radny Henryk Czapliński - Krótkie pytanie, tu jest zysk. To jest netto, brutto? 

Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska - To jest brutto, to jest po prostu 

cała kwota. 

Radny Henryk Czapliński - cała kwota bez podatków bez VAT to jest. Dziękuję bardzo. 

 

b) Ocena Burmistrza 

W imieniu Burmistrza sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli, oraz ocenę funkcjonowania 

Gminnej Przychodni w Nowem za 2022 rok przedstawił Z-ca Burmistrza Zbigniew 

Lorkowski. 

„W dniu 7 marca 2023 roku Zespół Kontrolny w składzie Jerzy Wotkowski Kierownik zespołu, 

Zbigniew Lorkowski członek oraz Justyna Budka członek, działając na podstawie 

upoważnienie Burmistrza Nowego, dokonała corocznej kontroli w Gminnej Przychodni  

w Nowem. Zakresem kontroli była realizacja zadań określonych w regulaminie 

organizacyjnym i w statucie, dostępność i jakość udzielanych świadczeń zdrowotnych w 2022 

roku, prawidłowość gospodarowania mieniem oraz środkami publicznymi oraz gospodarka 

finansowa w 2022 roku. 

Biorąc pod uwagę zakres kontroli, zostały tą kontrolą objęte następujące zagadnienia: ilość 

udzielanych świadczeń zdrowotnych w poszczególnych poradniach, kontrole w Gminnej 

Przychodni w 2022 roku, otrzymane zalecenia pokontrolne oraz ich wykonanie, analiza skarg  

i wniosków, które wpłynęły do Dyrektora, analiza ilości pacjentów zapisanych do Gminnej 

Przychodni w 2022 roku, kontrola planu remontowego i inwestycyjnego, realizacja rocznego 

planu finansowego i kontrola zgodności zapisów wybranych operacji gospodarczych  

w księgach rachunkowych z dokumentami źródłowymi. 

Kontrolę przeprowadzono bazując na przedstawionych dokumentach, przygotowanych 

sprawozdaniach oraz wyjaśnieniach Pana Dyrektora Zbigniewa Kloski. 
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Ilość udzielanych świadczeń zdrowotnych w poszczególnych poradniach - porady medyczne 

udzielane są w następującym zakresie: w poradni ogólnej, dla kobiet, dziecięcej, okulistycznej, 

laryngologicznej, chirurgicznej i rehabilitacyjnej. Porady lekarskie udzielane są podobnie jak 

w roku 2021 w dni powszednie w godzinach od 8 do 18, w dni wolne od pracy i święto porady 

lekarskie i dyżury pielęgniarskie prowadzone są w godzinach od 8 do 11. Ilość udzielanych 

świadczeń w 2022 roku powoli wzrasta, spowodowane jest to stabilizację sytuacji 

epidemiologicznej, a także wzrastającymi potrzebami zdrowotnymi naszych mieszkańców. 

Usługi specjalistyczne świadczone są w poradniach: ginekologiczno-położniczej, 

chirurgicznej, okulistycznej i rehabilitacyjnej. Analiza porównawcza ilości zakontraktowanych 

usług w stosunku do roku 2021 wskazuje znaczny wzrost usług wykonanych w ramach poradni 

specjalistycznych. Wzrost ten oscyluje od 13 do 20 paru procent. Zasadniczo należy przyjąć, 

że punkty wykonywane są zgodnie z punktami zakontraktowanymi. Jedynie w okulistyce 

wykonanie jest nieco mniejsze niż zakładano. Porównanie danych wieloletnich wskazuje, że 

usługi specjalistyczne świadczone w przychodni są potrzebne, a systematyczny ich wzrost jest 

pożądany. 

Rok 2022 jest okresem po pandemii i wzrost zapotrzebowania na usługi specjalistyczne jest 

także wynikiem ograniczonej dostępności do specjalistów w poprzednich latach. 

W 2022 podano 1903 dawki szczepionki przeciwko COVID-19, porównawczo 5546 dawek  

w roku poprzedzającym, w 2021. Zaszczepiono przeciwko grypie 181 osób. Przychodnia 

prowadziła również akcje profilaktyczne i prewencyjne.  

Kontrole w Gminnej Przychodni w Nowem w 2022 roku otrzymane zalecenia pokontrolne oraz 

ich wykonanie - w kontrolowanym roku w Gminnej Przychodni odbyły się 3 kontrole, dwie 

kontrole były to kontrole służb sanitarnych, a trzecia kontrola Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Na dzień kontroli nie było nieprawidłowości, zaleceń, uwag i wniosków pokontrolnych. 

Analiza skarg i wniosków, które wpłynęły do Dyrektora Gminnej Przychodni w roku 2022 - 

według oświadczenia Dyrektora w 2022 nie wpłynęły do niego na piśmie żadne skargi 

związane z działalnością Gminnej Przychodni. Natomiast wszystkie skargi, uwagi zgłaszane 

ustnie wyjaśnia na bieżąco. 

Do Burmistrza Nowego w 2022 roku wpłynęło ustna interwencja, która została skierowana do 

wyjaśnienia Dyrektorowi oraz pod obrady Rady Społecznej. Pacjent zgłaszał problemy 

związane z rejestracją i porannymi kolejkami do rejestracji. Dyrektor pisemnie wyjaśnił, że nie 

może przyspieszać godziny otwarcia przychodni, czyli rejestracji, ze względu na konieczność 

przygotowania gabinetów i prace wewnętrzne. Dyrektor w piśmie wyjaśnił, że w jego opinii 

nie ma potrzeby, by pacjenci przychodzili znacznie wcześniej niż godzina otwarcia przychodni. 

Pacjenci są przyjmowani, nikt nie pozostaje bez pomocy lekarskiej. Trzeba jednak 

przypomnieć, że skarga w tym temacie złożona była także w 2021 i omawiana w latach 

poprzednich, tym samym problem sposobu rejestracji winien zostać przeanalizowany przez 

Dyrektora i usprawniony. 

Analiza ilości pacjentów zapisanych do Gminnej Przychodni w roku 2022 - podczas kontroli 

dokonano analizy ilości pacjentów zapisanych do Gminnej Przychodni w Nowem, odnosząc 

się do ilości mieszkańców wykazanych w deklaracjach śmieciowych i do rejestrów Urzędu 

Stanu Cywilnego. Tytułem wstępu, chodziło o to, dlaczego analizowaliśmy ilość pacjentów 

zapisanych do Gminnej Przychodni?  Chodziło o to, czy ilość pacjentów ubywa nam ze 

względu na np. niezadowolenie czy nam nie ubywa, czy po prostu, jeżeli ta ilość ubędzie, nie 

wiem 200 osób, czy to jest spowodowane ruchem naturalnym czy ruchem związanym z ilością 

osób niezadowolonych, ale podczas tej kontroli chcieliśmy odnieść się do jakichś rejestrów, 

które u nas są, w związku z tym wybraliśmy rejestr związany z deklaracjami śmieciowymi, 

ponieważ tam mamy aktualną, bieżącą liczbę mieszkańców, a także rejestr Urzędu Stanu 

Cywilnego. W 2022 roku w Przychodni zapisanych było 7656 osób. W porównaniu do roku 

2020 ilość ta spadła o 168. 
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Przeanalizowane dane pokazują, że ilość pacjentów zapisanych do Gminnej Przychodni 

pokrywa się z ilością mieszkańców wykazanych w deklaracjach śmieciowych. Co do zasady 

ilość osób w nich wykazanych (w tych deklaracjach) jest bliższa rzeczywistej ilości 

mieszkańców niż ilość zameldowanych stałych mieszkańców Gminy. Ubytek ilości pacjentów 

jest zgodny z ogólnym trendem spadkowym, zbieżnymi z danymi śmieciowymi i z Urzędu 

Stanu Cywilnego. Chodzi po prostu w tym o to, że ilość pacjentów Gminnej Przychodni, można 

tak powiedzieć, ubywa w takiej samej proporcji, jak wykazane jest to w deklaracjach 

śmieciowych, czy w bardzo zbliżonym tempie jak w Urzędzie Stanu Cywilnego z tym, że po 

prostu te dane z Urzędu Stanu Cywilnego zawsze są nieco bardziej nieproporcjonalne  

w stosunku do ilości osób, które rzeczywiście deklarują, że mieszkają u nas, więc bliższe są te 

dane śmieciowe, ponieważ tutaj mieszkańcy, jeżeli ktoś ubędzie, wyjedzie, bądź przybędzie, to 

zaraz do nas to zgłasza i te ilości są bardzo zbieżne.  

Analiza planu rzeczowo-inwestycyjnego, remontów, zakupów sprzętu nie wykazała 

nieprawidłowości. Wydatkowano kwotę 251 000 zł. Dla porównania w 2021 roku 

wydatkowano rekordową kwotę 652 000, ale to związane było oczywiście z tym, że w roku 

2021 zysk był bardzo duży i w związku z tym Przychodnia mogła sobie na to pozwolić. 

Najważniejszym wydatkiem była zaliczka na agregat prądotwórczy.  

W 2022 roku Gminna Przychodnia przekazała do Radziwiłłowa w Ukrainie samochód karetkę, 

o czym także wspomniał Pan Dyrektor. 

Rok finansowy 2022 zamknięto zyskiem netto w wysokości 308 650,67 zł. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska – brutto.  

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski  - mam informację, że jest to netto. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska – mamy różnicę w zapisie, 

być może warto by było w tej chwili wyjaśnić, bo za chwilę będziemy procedować. Mamy 

różne zapisy. 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – liczy się kwota, która jest wykazana w bilansie, brzmi 

netto. 

Radny Henryk Czapliński – w dodatkowych wyjaśnieniach na str. 3 zapisano „dochód do 

opodatkowania 308 650,67 zł”, czyli brutto. 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski  - ja myślę, że przede wszystkim należy cieszyć się  

z tego, że jest to kwota 308 tys. zysku, a nie kwestia straty. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska  - przepraszam, że wejdę tylko 

w słowo, Pan Skarbnik za chwilę to sprawdzi tak, żebyśmy mogli procedować. 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski  - ja patrzyłem właściwie z bilansu, przygotowując 

się, traktując to jako dokument. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska  - zaraz to wyjaśnimy. 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski  - w roku 2021 była to kwota 739 387 zł. Uzyskany 

dodatni wynik finansowy za rok 2022 Gminna Przychodnia zamierza przeznaczyć na konieczne 

remonty i zakupy, o czym było także wcześniej.  

Dokonując teraz pewnego podsumowania - biorąc pod uwagę założone do kontroli zagadnienia, 

osiągnięty przez jednostkę zysk, przeprowadzone remonty i inwestycje, należy pozytywnie 

ocenić działalność Gminnej Przychodni w Nowem za rok 2022. Należy tu jednak wspomnieć 

o problemach zgłaszanych do Burmistrza co do rejestracji pacjentów, a także mieć w pamięci 

kwestie związane z upływającą w 2024 roku kadencją obecnego Dyrektora. Ogólny problem z 

pokoleniową wymianą służb medycznych może zagrozić ilości i jakości świadczonych usług 

przez miejscową przychodnię. Mając to na względzie, Burmistrz Nowego w pierwszych 

miesiącach obecnego roku odbył wizyty i spotkania w sąsiednich samorządach, zapoznając się 

z funkcjonującymi tam przychodniami.  

Rozmawiał z wójtami, a także z operatorami przychodni, spółkami świadczącymi usługi 

medyczne. Zostało to krytycznie przyjęte przez Dyrektora i część pracowników nowskiej 
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przychodni. Burmistrz Nowego pragnie podjąć dyskusję na temat dalszego funkcjonowania 

przychodni w obecnej albo zmienionej formie. Trzeba tu przypomnieć, że Rada Miejska  

w Nowem jest organem założycielskim przychodni, który zobowiązany jest do podejmowania 

szeregu uchwał związanych z jej funkcjonowaniem. Jedną z nich jest ogłoszenie konkursu na 

stanowisko Kierownika, którego kadencja trwa 6 lat, decyzję co do mienia, czy przekształceń. 

Burmistrz Nowego zorganizuje wyjazd dla Państwa do sąsiednich przychodni, celem 

wyrobienia sobie opinii na temat ich działania. Zdobyta wiedza i spostrzeżenia będą zapewne 

pomocne w określeniu kierunku zmian w funkcjonowaniu nowskiej przychodni w kolejnych 

latach. Serdecznie Państwu dziękuję za wysłuchanie.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - Dziękuję bardzo, czy Pan 

Skarbnik może potwierdzić nam? Mamy zysk netto, czy brutto?  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – jedno i drugie sformułowanie jest dobre, ale prawidłowo 

powinniśmy używać zwrotu zysk netto, czyli kwota finansowa, która pozostaje do dyspozycji 

jednostki. Tak się składa, że zysk brutto jest równy zyskowi netto, ponieważ nie było dochodów 

do opodatkowania podatkiem dochodowym. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - Rozumiem, czyli zapis  

w uchwale mamy prawidłowy. 

 

c) opinia Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w Nowem 

W imieniu nieobecnej Przewodniczącej Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w Nowem 

ocenę przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska. 

Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej Gminna Przychodnia w Nowem działalność 

swoją w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2022 roku realizował w oparciu o plan finansowy, 

pozytywnie zaopiniowany przez Radę Społeczną. W wyniku realizacji powyższego planu 

uzyskano wyniki finansowe: przychody 4 309 846,97 zł, koszty 4 001 196,30 zł. Z powyższego 

zestawienia wynika, że działalność SP ZOZ w Nowem za okres 12 miesięcy 2022 roku 

zamknęła się wynikiem dodatnim. Wielkość zysku ogółem 308 650,67 zł. Głównym źródłem 

przychodów Gminnej Przychodni w Nowem jest kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia 

uzupełniony przychodami z pozostałej działalności. Przychody z tytułu pozostałych usług  

w kwocie 281 200 zł pozyskano z następujących tytułów: badania okresowe i profilaktyczne, 

badania okresowe osób indywidualnych, odpłatne badania diagnostyczne laboratoryjne  

i obrazowe RTG, transport karetką pogotowia, kapitalizacja. Zaplanowane zakupy i remonty 

na 2022 rok zostały wykonane terminowo, całkowity koszt zadań wyniósł 251 528 zł. Plan 

zatrudnienia pracowników Gminnej Przychodni w Nowem w 2022 roku był realizowany 

zgodnie z założeniem planu rocznego. Zakład prowadził właściwą politykę kadrową, zgodnie 

z rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 11 lipca 2011 roku Dz.U. z. 2011 roku nr 151 poz. 

896 z późn. zm. w sprawie kwalifikacji wymaganych od pracowników na poszczególnych 

rodzajach stanowisk pracy w podmiotach leczniczych niebędących przedsiębiorcami. Na dzień 

sporządzania sprawozdania nie są znane okoliczności, które wskazywałyby na istnienie 

zagrożeń co do kontynuowania przez Przychodnie Gminną w Nowem działalności, która to  

w 2023 roku opierać się będzie na założeniach zawartych w planie finansowym oraz 

działalności inwestycyjnej pozytywnie zaopiniowanych przez Radę Społeczną. 

Rada Społeczna pozytywnie zaopiniowała wniosek Dyrektora przeznaczenia zysku na remont 

budynku Przychodni na ulicy generała Komierowskiego, zakup sprzętu do rehabilitacji, sprzętu 

komputerowego, wymiany aparatu RTG, uzupełnienie sprzętu w laboratorium. Pomieszczenia 

zakładu dostosowuje się do przepisów Rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 26 marca 2019 

roku, to jest Dz.U. z 2022 roku poz. 402 w sprawie szczegółowych wymagań, jakim powinny 

odpowiadać pomieszczenia i urządzenia podmiotu wykonującego działalność leczniczą.  

W 2022 roku zakład organizował badania w ramach profilaktyki słuchu, drożności naczyń 
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kończyn dolnych. Systematycznie prowadził akcję szczepień ochronnych, oraz 

nierefundowanych przez NFZ. Kontynuowany jest program prewencji chorób układu sercowo-

naczyniowego oraz profilaktyka zespołu polimetabolicznego i cukrzycy. Wykonywane są testy 

troponinowe, wykrywające zawały serca. Dotacja z budżetu gminy została prawidłowo 

wykorzystana, zgodnie z założeniami. 

 

Pytania, uwagi: 

Radny Henryk Czapliński zwrócił uwagę na błąd na str. 2 w opinii, którą otrzymali radni. 

Napisano, że całkowity koszt zadań remontowych wyniósł 652,1 zł. Jest przecinek, a powinna 

być kropka albo nic. Według tego jest 652 zł. 

 

d) ocena Komisji Polityki Społecznej 

Ocenę przedstawił Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek. 

Na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej 23 marca 2023 roku Komisja zapoznała się  

z obszernym sprawozdaniem z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowem, przedstawionym przez Pana Dyrektora Zbigniewa 

Kloskę. Gminna Przychodnia w Nowem w 2022 roku kontynuowała realizację zadań 

statutowych, do których należą badania lekarskie, porady lekarskie, leczenie i opieka nad 

kobietą ciężarną, działania profilaktyczne. Zadania te były realizowane poprzez prowadzenie 

usług podstawowej opieki zdrowotnej oraz specjalistycznej w ramach 4 poradni: 

ginekologicznej, chirurgicznej okulistycznej i laryngologicznej, jak również usługi 

rehabilitacyjne w gabinecie fizjoterapii. Rok 2022 zamknięto zyskiem netto w kwocie 

308 650 zł 67 gr. Uzyskany dodatni wynik finansowy Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem 

zamierza przeznaczyć na sfinansowanie dalszych bieżących remontów w budynku głównym 

przy ulicy Komierowskiego, zakup sprzętu do rehabilitacji, zakup sprzętu komputerowego, 

wymianę aparatu RTG oraz wyposażenia laboratorium. Pan Dyrektor Gminnej Przychodni  

w Nowem, jak co roku, koordynował szereg działań zarówno na miejscu w Nowem jak  

i w terenie. Reasumując, Komisja Polityki Społecznej nie wnosi żadnych uwag do 

przedstawionego sprawozdania. Pozytywnie ocenia działalność Gminnej Przychodni w Nowem 

za 2022 rok.  

 

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Przychodni w Nowem 

Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad przedstawionym sprawozdaniem oraz 

przedstawionym ocenami. 

Głosów indywidualnych w dyskusji nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady zamknęła dyskusję. 

 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni  

w Nowem odczytał Sekretarz obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie.  

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Zbigniew Sikora, Marek Słomiński). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr LVI/356/23 z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego Gminnej Przychodni w Nowem. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 
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Wiceprzewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach trwającą od godz. 1420 do godz. 1440. 

 

Ad. 5/ Sprawozdanie Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem z realizacji 

zadań z zakresu pomocy społecznej 

a) przedstawienie sprawozdania 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Arleta Maliszewska. 

„Rok ubiegły dla Ośrodka Pomocy był rokiem trudnym ze względu na wiele zadań, które nam 

dołożono i w związku z tym sprawozdanie jest dosyć obszerne, więc skupię się jedynie na tych 

zadaniach, które były w ubiegłym roku realizowane po raz pierwszy.  

Świadczenia rodzinne były świadczeniami, których zasady przyznawania i realizacji się nie 

zmieniły. Wspomnę tylko, że 749 osób korzystało z tego świadczenia, to znaczy otrzymało 

decyzję np. na kilkoro dzieci i na wszystkie zasiłki rodzinne wraz z dodatkami przysługującymi 

i świadczeniami opiekuńczymi, czyli tymi zasiłkami pielęgnacyjnymi, świadczeniami 

pielęgnacyjnymi, specjalnymi zasiłkami opiekuńczymi, zasiłkami dla opiekunów, czy 

świadczeniami rodzicielskimi. Wydaliśmy kwotę 6 124 277 zł. Jest to zadanie, które jest  

w 100% finansowane ze środków wojewody.  

Innym świadczeniem, które również jest finansowane w 100% ze środków wojewody, to 

świadczenie z funduszu alimentacyjnego. W ubiegłym roku korzystało z tego świadczenia 71 

osób, wypłaciliśmy świadczenia na kwotę 433 298 zł, przy czym Komornik Sądowy 

wyegzekwował z tytułu wypłaconych świadczeń z funduszu alimentacyjnego i przekazał na 

konto Urzędu kwotę 318 801 zł. Przyznawanie i wypłata świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego jest to część postępowań w sprawie funduszu alimentacyjnego. Druga mniej 

przyjemna, to są działania prowadzone wobec dłużników alimentacyjnych, ponieważ są oni 

wzywani, przeprowadzone są z nimi wywiady, kierujemy ich do Powiatowego Urzędu Pracy, 

do komorników przesyłamy informacje uzyskane w wyniku właśnie przeprowadzonych 

wywiadów, zebranych oświadczeń majątkowych. Wydajemy decyzje administracyjne  

o uznaniu tych osób za dłużników alimentacyjnych, czy kierujemy zawiadomienia do policji  

o podejrzeniu popełnienia przestępstwa uchylania się od wykonywania obowiązku 

alimentacyjnego. 

Wspomnę tutaj, że rok ubiegły był dalej rokiem, w którym obowiązywała ustawa  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID i jeden szczególnie przepis tutaj nas dotyczy, a mianowicie ten, który mówi, że jeżeli 

w okresie obowiązywania tej ustawy orzeczenie o niepełnosprawności danej osoby traci 

ważność ze względu na to, że jest tam zawarta data, że orzeczenie jest wydane do danego dnia, 

to z mocy tej ustawy jest ono przedłużane bez konieczności stawania na ponownej komisji  

i jest ono przedłużone do sześćdziesiątego dnia od dnia odwołania stanu zagrożenia 

epidemicznego, więc nie wiemy, kiedy to nastąpi, bądź do momentu, kiedy ktoś jednak stanie 

i uzyska nowe orzeczenie. Dla nas w praktyce oznacza to konieczność przedłużenia z urzędu 

wszystkich tych świadczeń, które są właśnie uzależnione od posiadania tej niepełnosprawności. 

Realizowaliśmy i tutaj się również nic nie zmieniło, jeżeli chodzi o zasady przyznawania  

i wypłacania, dodatki mieszkaniowe. To już jest zadanie, które jest typowo naszym zadaniem 

własnym opłacanym z naszych środków. W 2022 roku na wypłatę dodatków mieszkaniowych 

przeznaczono kwotę 492 608 zł, a dodatek mieszkaniowy otrzymywało 247 rodzin. Wysokości 

są uzależnione, bo to jest algorytm, według którego się oblicza. Wynosiły od 26 zł miesięcznie 

do 535 zł, taki był najwyższy miesięczny.  

Zadaniem zleconym są dodatki energetyczne. W roku ubiegłym były one realizowane tylko 

przez część roku, ponieważ wszystkie te decyzje, które zostały wydane do 4 stycznia, 
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obowiązywały do okresu, na jaki zostały przyznane. Natomiast od 4 stycznia, w związku  

z wejściem w życie ustawy o dodatkach osłonowych, dodatki energetyczne zostały 

wstrzymane, czyli ci wszyscy, którzy dostali decyzje przed 4 stycznia, to ta decyzja była 

realizowana do końca okresu na jaki była przyznana i w 2022 roku na dodatki energetyczne 

wydaliśmy kwotę 5172 zł.  

Dalej wydawaliśmy Kartę Dużej Rodziny. Od 2019 roku Karta Dużej Rodziny przysługuje 

również rodzicom, którzy mieli kiedykolwiek na utrzymaniu łącznie co najmniej troje dzieci  

i w 2022 roku na 85 złożonych wniosków o wydanie karty dużej rodziny 62 wnioski właśnie 

dotyczyły takich rodziców.  

Świadczenia, które były realizowane z Pomocy Społecznej, to świadczenia, w których również 

zasadniczo w zasadach przyznawania i realizacji niewiele się zmieniło w porównaniu do roku 

poprzedniego. Podstawowym kryterium dochodowym kwalifikującym do wszelkich form 

pomocy w ramach ustawy o Pomocy Społecznej jest kryterium 776 zł netto w przypadku osoby 

samotnie zamieszkującej bądź 600 zł na osobę w przypadku rodzin kilkuosobowych.  

W ramach ustawy o pomocy społecznej w 2022 roku realizowaliśmy specjalistyczne usługi 

opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Jest to zadanie zlecone, które jest w 100% 

finansowane z budżetu państwa. W ubiegłym roku skorzystało z tej formy pomocy 16 osób na 

kwotę 242 638 zł. Część osób, którym przyznano tę formę pomocy, ponoszą częściową 

odpłatność. To jest według rozporządzenia zależne od dochodu rodziny. Wpłaty wniesione  

z tytułu odpłatności ze strony rodzin wyniosły 36 811 zł. 

Tak, jak w latach poprzednich były przyznawane i realizowane zasiłki stałe. Zasiłki stałe 

otrzymało 71 osób na kwotę 347 294 zł.  

Zasiłki okresowe otrzymało 275 osób na kwotę 307 579 zł. Za część osób pobierających zasiłki 

stałe opłacaliśmy składki zdrowotne. Opłacaliśmy dla 58 osób na kwotę 28 162 zł. Są to 

wszystko zadania, które są finansowane ze środków wojewody. 

Dalej realizowaliśmy wsparcie dla osób bezdomnych. W roku 2022 odnotowaliśmy 26 osób 

bezdomnych. Przy czym tak naprawdę z tych 26 osób 6 osób to osoby, które przebywają  

w miejscach niemieszkalnych, w pustostanach, pozostałe osoby to są osoby, które albo 

przebywają w schroniskach dla bezdomnych albo w naszym mieszkaniu chronionym, czyli  

w tej liczbie mieszczą się również osoby, które już wychodzą z bezdomności, stąd taka wysoka 

liczba. Dla osób bezdomnych świadczymy taką usługę, jak możliwość pobytu w ogrzewalni  

w okresie zimowym, czyli od 1 listopada do 30 marca jest czynna ogrzewalnia. Koszty 

utrzymania ogrzewalni to 43 662 zł. To są przede wszystkim koszty osobowe, wynagrodzenia 

opiekunów. Część osób przebywała również w schroniskach dla bezdomnych. Nasi 

podopieczni kierowani są do schroniska dla bezdomnych w Grudziądzu z uwzględnieniem filii 

w Smętowie, jak i też, jeżeli stan zdrowia takiej osoby nie pozwala na przebywanie w takim 

schronisku, to jest skierowana do schroniska dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

Są to schroniska, które zostają wyłonione na dany rok w formie zapytania ofertowego i koszt 

pobytu tych osób w ubiegłym roku wyniósł 94 880 zł. Te osoby również, zgodnie z przepisami 

prawa, ponoszą częściową odpłatność, jeżeli posiadają dochód wyższy, ten, o którym mówiłam 

kwalifikujący do pomocy, częściową odpłatność ze swojej strony i wpłaty z tego tytułu 

wyniosły 25 049 zł. Na ulicy Nowej dalej posiadamy mieszkanie chronione. Koszty utrzymania 

tutaj są najniższe, bo za cały rok wyniosły one 9974 zł, natomiast osoby tam przebywające, 

również partycypują w kosztach pobytu i z tego tytułu w 2022 roku wpłaty wyniosły 3204 zł. 

Również niewiele się zmieniło, jeżeli chodzi o opiekę nad chorym w domu. W ubiegłym roku 

świadczyło ją praktycznie 8 opiekunek. Korzystaliśmy tutaj również z dodatkowego wsparcia 

osób, które zatrudniliśmy w ramach prac społecznie użytecznych. 

Korzystały z tego wsparcia 64 środowiska, w których przebywało 67 osób. Osoby te ponoszą 

częściową odpłatność za świadczone usługi, wysokość odpłatności jest uzależniona od dochodu 

danej osoby, a więc, jeżeli ten dochód jest niższy niż to kryterium, o którym mówiłam, jest ona 
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bezpłatna (w przedstawionej radnym tabeli pokazano jak kształtuje się ta odpłatność). Koszt 

całoroczny utrzymania tego działu to 461 621 zł. Natomiast z tytułu tej częściowej odpłatności 

ze strony samych zainteresowanych to kwota 70 971 zł. 

Realizowaliśmy również zapisy ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

Zgodnie z tą ustawą jesteśmy zobowiązani do wnoszenia częściowej odpłatności za pobyt 

dzieci w instytucjonalnej pieczy zastępczej i w 2022 roku ponosiliśmy z tego tytułu wydatek 

za trójkę dzieci przebywających w instytucjonalnej pieczy zastępczej w wysokości 62 860 zł  

i za ósemkę dzieci, które przebywają w rodzinnej pieczy zastępczej, czy w rodzinach 

zastępczych, czy w rodzinnych domach dziecka ta kwota to 39 790 zł. W ramach tej ustawy 

jesteśmy również zobowiązani do świadczenia usług w formie wsparcia asystenta rodziny  

w tych rodzinach, które przeżywają trudności wychowawcze. Do czerwca ubiegłego roku 

asystent rodziny był zatrudniony na umowę o pracę, potem się zwolnił i od tego czasu na 

umowę zlecenie to świadczenie jest realizowane przez 2 osoby. 

Realizowaliśmy również założenia ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych 

ze środków publicznych, czyli w przypadku, kiedy osoba nie posiada ubezpieczenia 

zdrowotnego z żadnego tytułu i spełnia kryterium dochodowe, wydawana jest jej decyzja 

uprawniająca do korzystania z bezpłatnych świadczeń zdrowotnych na 90 dni. W 2022 roku 

wydaliśmy 12 takich decyzji dla 10 osób. 

Realizowaliśmy również Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie. W 2022 roku wszczęto procedurę niebieskiej karty 22 razy w 20 

rodzinach. 

Realizowaliśmy różnego rodzaju programy i projekty, które mają charakter fakultatywny. 

Przystąpiliśmy już kolejny rok do realizacji programu „Posiłek w szkole i w domu”. Do tej 

formy pomocy realizowanej w ramach tego programu kwalifikują się osoby, których dochód 

nie przekracza kwoty 150% tego kryterium, o którym mówiłam, co w praktyce oznacza, że 

osoba samotna, której dochód nie przekracza 1164 zł, a w przypadku rodziny na osobę dochód 

nie może przekraczać 900 zł, mogą starać się o te formy pomocy, które są realizowane  

w ramach tego programu. Są to obiady dla dzieci - w 2022 roku opłacaliśmy obiady dla 65 

dzieci, opłacamy gorące posiłki wydawane codziennie w jadłodajni z tej formy pomocy w 2022 

roku korzystały 23 osoby. Wypłacane są również zasiłki pieniężne na dofinansowanie zakupu 

żywności. Z takiej formy pomocy skorzystało 145 rodzin, bo świadczenie to jest wypłacane na 

środowisko, na łączną kwotę 289 793 zł. Była też udzielana pomoc rzeczowa w formie 

żywności, która jest bezpośrednio odbierana w sklepie i z takiej formy pomocy skorzystało  

7 środowisk na łączoną kwotę 10 400 zł. Jest to zadanie, które jest finansowane częściowo ze 

środków zewnętrznych i wkład własny wynosił 154 467 zł, a dotacja 231 700 zł, czyli łącznie 

na realizację tego programu posiadaliśmy kwotę 386 167 zł. 

Przystąpiliśmy również do programu Opieka 75 plus. Pozwala on na dofinansowanie części 

usług, które ponosimy w ramach świadczonych usług, czyli tych opiekunek, które świadczą 

usługi w środowisku, ale w stosunku do osób, które ukończyły 75 lat. To dofinansowanie 

wynosi 50% faktycznych kosztów, które ponosimy na utrzymanie tych opiekunek. W 2022 

roku ten warunek spełniało 30 osób, czyli spośród tych 64, o których mówiłam, że mają 

świadczone usługi, to 30 osób to te osoby, które ukończyły 75 lat, a 34 osoby to osoby, które 

są poniżej tego wieku, a mimo to wymagają wsparcia usług. Udało nam się dzięki temu 

pozyskać kwotę 79 493 zł.  

Dalej jest realizowany program operacyjny Pomoc żywnościowa. Wydawaniem żywności, całą 

organizacją zajmuje się na terenie naszej gminy Caritas Nowe. Ośrodek Pomocy kwalifikuje 

osoby i wydaje stosowne skierowania. Do tej formy pomocy kwalifikują się osoby, których 

dochód nie przekracza 220% kwoty, o której tutaj mówiłam na początku. W 2022 roku wydano 

265 skierowań dla 604 osób. 
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W 2022 roku przystąpiliśmy również do programu „Korpus Wsparcia Seniorów”, w ramach 

którego zakupiliśmy opaski dla seniorów i opłaciliśmy abonament. W 2022 roku skorzystały  

z tej formy 33 osoby. Zakupiliśmy 30 opasek i było to zadanie w 2022, które było w 100% 

finansowane ze środków zewnętrznych, a więc wydaliśmy na ten cel kwotę 36 268 zł. 

Przystąpiliśmy również do programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej”, który 

pozwolił na pozyskanie środków na zatrudnienie asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej. 

Udało się dzięki temu pozyskać kwotę 60 608 zł. 

W ubiegłym roku zakończyliśmy również realizację Programu Aktywności Lokalnej. Był to 

program, który realizowaliśmy w związku z realizowanym przez gminę Programem 

rewitalizacji. Na tym samym terenie mieliśmy obowiązek zrealizowania projektu tzw. 

„miękkiego”, był on realizowany od 1 kwietnia 2021 do 30 września 2022. Całkowity koszt 

tego projektu, czyli na przełomie 2 lat wyniósł  206 827,65 zł. W tym do dofinansowanie to 

175 803 zł, wkład własny 31 024 zł, przy czym za wkład własny można było uznać te środki, 

które posiadamy w ramach środków własnych na zasiłki celowe, czyli po prostu wypłacaliśmy 

tym osobom zasiłki celowe, zgodnie z ustawą o pomocy społecznej.  

Chciałabym teraz powiedzieć, że przystąpiliśmy również do programu „Opracowanie  

i pilotażowe wdrożenie mechanizmów i planu deinstytucjonalizacji usług społecznych  

w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, oś priorytetowa 

druga efektywne polityki publiczne dla rynku pracy gospodarki edukacji, działanie 2.8 rozwój 

usług społecznych świadczonych w środowisku lokalnym”. Gmina 2 listopada ubiegłego roku 

podpisała umowę na realizację tego projektu. Przystąpiliśmy do niego, to było ogłoszone  

w formie konkursu grantowego. Warunkiem przystąpienia było przygotowanie wniosku  

i opisanie planu rozwoju usług społecznych na terenie danej gminy, który ma służyć temu, żeby 

zapewnić jak najbardziej optymalne usługi osobom i aby one jak najdłużej przebywały  

w miejscu zamieszkania, a nie były umieszczane w instytucjach całodobowych. Przystąpiliśmy 

do tego projektu i spośród wszystkich wniosków wybrano 20 gmin, powiatów oraz miast na 

prawach powiatu. Otrzymaliśmy na realizację tego zadania 1 590 400 zł. Jest to zadanie  

w 100% finansowane ze środków zewnętrznych i w ramach tego projektu są tutaj 3 podmioty, 

które go realizują, a więc gmina, która w ramach tych środków posiada kwotę 560 000 zł na 

powstanie mieszkań, w których mają przebywać co najmniej 3 osoby niepełnosprawne.  

W założeniu tego projektu, kiedy to pisaliśmy, mieliśmy pomysł, żeby wybudować jakiś 

niewielki budynek, w którym będą 3 mieszkania dostosowane do osób niepełnosprawnych. 

Jesienią Pan Burmistrz ogłaszał przetarg, okazało się, że w tej kwocie 560 000 zł nikt się nie 

zgłosił. W związku z tym wystąpiliśmy do ministerstwa o wyrażenie zgody na zamianę tego 

zadania na zakup mieszkania. Mamy zgodę, więc zasadniczo za kwotę tą powinniśmy zakupić 

mieszkanie, w których będziemy mogli umieścić 3 osoby niepełnosprawne. Oczywiście  

w ramach tej kwoty 560 000 zł muszą się znaleźć również środki na dostosowanie tego do 

potrzeb osób niepełnosprawnych. Oprócz tego jest jeszcze kwota 72 000 zł na wyposażenie, 

więc to 560 000 zł jest faktycznie na zakup i ewentualne dostosowanie i kwota 38 000 zł, która 

została przeznaczona na remont mieszkania gminnego na ulicy Gdańskiej. To zadanie jest już 

ukończone, jedno większe mieszkanie zostało przekształcone w 2 mniejsze, w których zostaną 

umieszczone 3 osoby bezdomne, które aktualnie przebywają w schroniskach dla bezdomnych, 

i które tutaj wrócą. Tutaj posiadaliśmy kwotę 38 000 zł na remont tego mieszkania i 20 000 zł 

było na ich wyposażenie. W ramach tego projektu Ośrodek Pomocy z kolei zwiększył ilość 

usług, które świadczył bądź wprowadził nowe. Wprowadziliśmy w ramach tego projektu usługi 

wytchnieniowe, które są kierowane do osób sprawujących opiekę nad osobami 

niesamodzielnymi, czyli osoby mogą zgłosić się o wsparcie, o sprawowanie opieki nad swoim 

członkiem rodziny, który jest niepełnosprawny w wymiarze 8, 24 bądź 48 godzin. Tutaj 

zatrudniamy osoby na umowę zlecenie, chodzi o to, żeby odciążyć te osoby, które tak naprawdę 

wiele lat już opiekują się tymi osobami niepełnosprawnymi. Wprowadziliśmy taką instytucję, 
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jak usługi sąsiedzkie. Tutaj również są zatrudniane osoby na umowę zlecenie, które świadczą 

wsparcie, usługę. Są to najczęściej osoby niedaleko zamieszkałe. Najczęściej jest to wymiar 

średnio 1 godziny dziennie, czyli np. do południa ktoś ma przyznane nasze usługi opiekuńcze, 

wchodzi opiekunka. Ten sąsiad wchodzi wieczorem, żeby przygotować kolację, czy zobaczyć, 

co tam u tej osoby się dzieje, bądź też w systemie weekendowym, czyli np. świadczymy usługi 

od poniedziałku do piątku w formie usług opiekuńczych, a sobota i niedziela mamy podpisaną 

z sąsiadem umowę zlecenie, że wchodzi na 2 godziny w sobotę i na 2 godziny w niedzielę. 

Pozwolił nam ten projekt również na zwiększenie usług opiekunów środowiskowych, czyli 

oprócz tych naszych opiekunek, które mamy zatrudnione, mogliśmy od września do sierpnia, 

czyli na czas trwania projektu, zatrudnić 2 nowe opiekunki w pełnym wymiarze czasu pracy. 

Tak samo, jak zatrudniliśmy oprócz tego projektu, w którym mówiłam o asystencie osoby 

niepełnosprawnej jeszcze 1 asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej, również w pełnym 

wymiarze czasu pracy. Część zadań w formie konkursu, który został ogłoszony z końcem 

października, zostało powierzonych organizacji pozarządowej, za to były również dodatkowe 

punkty wtedy, kiedy przystępowaliśmy do konkursu i dlatego część zadań zostało w formie 

konkursu przekazanych Fundacji Aktywizacji i Integracji, która w ramach tego projektu 

również wyremontowała, utworzyła 2 takie mieszkania w internacie, w których będą 

przebywać dzieci po opuszczeniu pieczy zastępczej. Tam otrzymają wsparcie coucha, poza tym 

Fundacja Aktywizacji, świadczy takie usługi w ramach tego projektu, jak środowiskowe usługi 

psychologa (czyli psycholog wchodzi środowisko), psychiatry, terapeuty uzależnień  

i pielęgniarki środowiskowej. Projekt będzie realizowany do końca sierpnia tego roku. 

Zadaniem nowym, które zostało powierzone, przekazane do ośrodka pomocy w ubiegłym roku, 

to pomoc dla obywateli Ukrainy, a więc świadczyliśmy i świadczymy jeszcze świadczenia 

pieniężne za zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy. One przysługują 

osobom, u których zamieszkują obywatele Ukrainy. Jest to stawka 40 zł na dzień za osobę, 

która ma pokryć koszty pobytu, mediów i wyżywienia i przysługuje ona przez 120 dni od dnia 

rozpoczęcia świadczenia tej usługi. Przy czym znowu są pewne wyjątki, bo tę formę pomocy 

można przyznawać dłużej, można przedłużyć okres wypłaty tych świadczeń w przypadku, 

kiedy osoba posiada orzeczenie o niepełnosprawności i to niezależnie od tego, czy to jest 

orzeczenie polskie, czy ukraińskie, ukończyła 60 lat w przypadku kobiety, bądź 65 w przypadku 

mężczyzny, jest kobietą w ciąży lub osobą wychowującą dziecko do dwunastego miesiąca 

życia, samotnie sprawuje na terytorium Rzeczypospolitej opiekę nad trojgiem i więcej dzieci 

albo jest małoletnim obywatelem, który przybył do Polski bez opieki osoby faktycznie 

sprawującej opiekę bądź przybył i był już przedtem umieszczony w pieczy zastępczej.  

W ubiegłym roku zrealizowaliśmy 80 takich wniosków i wypłaciliśmy świadczenia na kwotę 

428 240 zł. 

Kolejnym świadczeniem, które jest przyznawane obywatelom Ukrainy, to świadczenia 

rodzinne, czyli na ogólnych zasadach mogą oni się starać o świadczenia rodzinne. W ubiegłym 

roku przyznaliśmy takie świadczenia dla 18 rodzin włącznie ze wszystkimi dodatkami na kwotę 

54 662 zł. 

W ramach tych świadczeń było wypłacone również jedno świadczenie z tytułu urodzenia, 

ponieważ już 1 obywatel urodził się tutaj na terenie naszej gminy. 

Innym świadczeniem dla obywateli Ukrainy jest jednorazowe świadczenie pieniężne  

w wysokości 300 zł na takie wstępne pokrycie wydatków na żywność, odzież, obuwie. Ono jest 

przyznawane w momencie, kiedy osoba faktycznie spełnia te ustawowe wymogi. Jest ono 

przyznawane jednorazowo, po złożeniu wniosku zaraz po przybyciu. W 2022 roku to 

świadczenie wypłaciliśmy dla 103 obywateli Ukrainy na kwotę 30 900 zł. Za dzieci 

uczęszczające do szkoły, czy do przedszkola ponosimy również odpłatność i tak dla 18 uczniów 

i 20 dzieci w przedszkolach ponosiliśmy odpłatność 3841 zł.  
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Rok ubiegły był rokiem, w którym świadczeniem tzw. 500 plus od dnia 1 stycznia zajmował 

się ZUS. Przy czym te wszystkie świadczenia, które zostały przyznane w 2021 roku i okres 

zasiłkowy trwał do 31 maja 2022 roku, były jeszcze wypłacane przez Ośrodek Pomocy. Poza 

tym nadal realizujemy, kompletujemy dokumenty w przypadku, gdy jeden z rodziców 

przebywa za granicą, to dalej i tak zajmuje się tym Ośrodek Pomocy, czyli w stosunku do tych 

osób, do których ma zastosowanie koordynacja systemu zabezpieczenia społecznego. W 2022 

roku z programu 500 plus skorzystało 998 rodziców dzieci do osiemnastego roku życia. 

Świadczenia wypłacono dla 1644 dzieci na łączną kwotę 4 109 753 zł. 

Kolejnym dodatkiem, który został w ubiegłym roku wprowadzony, to dodatek osłonowy, który 

przysługiwał z powodu rosnących cen żywności, energii, on został wprowadzony od stycznia 

ubiegłego roku. Obowiązywało tutaj kryterium dochodowe, a więc trzeba było jeszcze oprócz 

wniosków weryfikować dochody, ponieważ przysługiwał on osobom, u których w przypadku 

osoby samotnej dochód nie przekraczał 2100, natomiast w przypadku rodziny 1500 na osobę. 

Wysokość tego dodatku była uzależniona od ilości osób w środowisku i wynosiła 400, 600, 

850, czy 1150 zł. Z tej formy pomocy w ubiegłym roku wypłacono dodatki osłonowe dla 1529 

gospodarstw domowych, w skład których wchodziło 4265 osób i wypłaciliśmy je na kwotę 

994 196 zł.  

Kolejny dodatek, to dodatek dla gospodarstw domowych z tytułu wykorzystania niektórych 

źródeł ciepła, czyli krótko mówiąc dla tych, którzy palą drewnem olejem albo gazem LPG. Te 

wnioski można było składać od 26 września do 30 listopada 2022 roku. Przysługiwał on 

również zależnie od tego, czym się paliło, więc 3000 w przypadku, gdy paliło się pelletem 

drzewnym lub innym rodzajem biomasy, 1000 zł, gdy było to zasilane drewnem kawałkowym, 

500 zł, gdy był to gaz LPG czy 2000, gdy był to kocioł olejowy. W 2022 roku o przyznanie 

dodatku dla gospodarstw domowych złożono 309 wniosków z tego 277 zostało rozpatrzonych 

pozytywnie i łącznie na realizację tego zadania otrzymaliśmy kwotę 503 500 zł.  

Kolejny dodatek, to dodatek węglowy. Ten nie był uzależniony od dochodu, wnioski można 

było składać od 17 sierpnia do 30 listopada, przysługiwał on w wysokości 3000 zł. W sumie 

chyba największym utrudnieniem był fakt, że 2, czy 3 razy w międzyczasie zmieniały się 

przepisy prawa i trzeba było na nowo weryfikować poprzednie wnioski. W naszej gminie 

przeznaczyliśmy na wypłatę tych zasiłków 4 635 000 zł. Rozpatrzyliśmy 1545 takich 

wniosków. 

Kolejny wniosek to dodatek elektryczny. Przysługuje on osobom, które mają elektryczne 

ogrzewanie, przy czym nie przysługuje, jeżeli jest to zasilane fotowoltaiką. Dodatek ten wynosi 

1000 zł albo 1500 wtedy, gdy brało się pod uwagę ilość zużytej energii w 2021, jeżeli ona 

wynosiła więcej niż 5 megawatogodzin (takich rzeczy się musieliśmy zupełnie nowych dla nas 

uczyć), to wtedy przysługiwał w wysokości 1500 zł. Wnioski można było składać od 1 grudnia 

do 1 lutego, złożono 22 wnioski, pozytywnie rozpatrzono 20. Termin wypłaty zgodnie z ustawą 

upływa 31 marca, czyli w piątek, a w ubiegły piątek otrzymaliśmy dopiero informację  

o przyznaniu nam kwoty. Co prawda zabezpieczającej w 100% te wnioski, czyli kwotę 

21 930 zł, jeżeli zostanie ona dzisiaj wprowadzone na sesji, to będziemy mogli dopiero te 

świadczenia realizować.  

Kolejnym dodatkiem, który został wprowadzony 1 grudnia, jest dodatek dla osób 

ogrzewających gazem i będzie on przysługiwał przez cały 2023 rok. Przy czym będzie 

przysługiwał tylko i wyłącznie zwrot w VATu, po przedstawieniu faktycznie zapłaconej 

faktury. Mało tego, on jest też uzależniony od dochodu, czyli przysługuje rodzinom, których 

dochód nie przekracza w przypadku osoby samotnie gospodarującej 2100 zł natomiast  

w przypadku rodziny nie przekracza dochodu na osobę 1500 zł.” 

 

Pytania:  
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Radny Henryk Czapliński - Mam pytanie dotyczące opiekunek środowiskowych. Czy wiemy, 

czy państwo prowadzicie jakąś formę kontroli pracy tychże opiekunek i czy były jakiekolwiek 

skargi na wykonywanie przez nie obowiązków? 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Kontrola jest prowadzona na bieżąco, ponieważ 

oprócz opiekunek całą tą organizacją, przeprowadzaniem wywiadów i wydawaniem decyzji 

zajmuje się jeden pracownik etatowy, to jest pani Marzena Kawczyńska i ona to organizuje. 

Ona również na bieżąco robi grafiki, bo niestety nie da się tego zrobić nawet z wyprzedzeniem 

tygodniowym, bo opiekunki również chorują i biorą urlopy. Natomiast sami podopieczni 

również podpisują, opiekunki mają kontrolki, czyli wchodząc w środowisko również muszą 

zdobyć podpis tej samej osoby zainteresowanej, a poza tym, jak Państwu mówiłam, jest to 

częściowo odpłatne i proszę mi wierzyć, mamy jedno środowisko nieodpłatne, pozostały to są 

odpłatne, i panie, u których świadczymy usługi bardzo skrupulatnie tego pilnują, więc nie było 

skarg Panie Radny, wręcz przeciwnie było co najmniej kilka podziękowań. 

 

b) Ocena Burmistrza 

W imieniu Burmistrza ocenę przedstawił Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski. 

„Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawił Państwu 

szczegółowe sprawozdanie z pracy ośrodka. Podstawowym jego zadaniem jest wsparcie osób 

znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej. Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 

pracuje w trzech działach: dział świadczeń rodzinnych i dodatków mieszkaniowych, dział 

pomocy społecznej, dział opieki nad chorymi w domu. Trzy działy realizują szeroką gamę 

ustawowych świadczeń, wspierając naszych mieszkańców w potrzebie. Ważną rolę spełnia 

także świetlica środowiskowa w stosunku do dzieci wymagających wsparcia w nauce oraz 

socjalizacji. Rok 2022 był rokiem, który upłynął nam pod znakiem końcówki pandemii, wojny 

w Ukrainie oraz jej konsekwencji zarówno makro i mikroekonomicznych. Obok 

standardowych działań MGOPS realizował dodatkowe zadania, które wymagały znacznego 

zaangażowania całej kadry. Często wymagało to pracy w godzinach nadliczbowych, jak  

i w weekendy. Świadczenia pieniężne dla mieszkańców, które były realizowane tylko w 2022 

roku, to zasiłek osłonowy. Wymagał weryfikacji dochodów wszystkich członków rodziny  

i otrzymało go aż 1529 gospodarstw domowych, w skład których wchodziło 4265 osób. 

Dodatek dla gospodarstw domowych z tytułu wykorzystania niektórych źródeł ciepła, dodatek 

węglowy - rozpatrzono tutaj 1827 wniosków i dodatek energetyczny. Wszystkie te świadczenie 

były realizowane na podstawie odrębnych ustaw, a przepisy prawa ulegały zmianom w trakcie 

realizacji, powodując konieczność ponownej weryfikacji wniosków. Realizacja wspomnianych 

zadań związana była ze zmienną legislacją, kolejnymi interpretacjami. Dochodziło do 

nieporozumień, niezadowolenia, a często z agresywnymi zachowaniami ze strony 

niezadowolonych mieszkańców. Do Burmistrza Nowego, jak i do Kierownika wpływały głosy 

niezadowolenia mieszkańców, związane z realizowanymi właśnie tego typu usługami, że 

otrzymali odmowną decyzję na jakiś wniosek, który złożyli. 

Każdy głos był rozpatrywany indywidualnie jednak w wielu przypadkach nie mogło po prostu 

być inaczej. 

Świadczenia dla obywateli Ukrainy w formie świadczenia pieniężnego za zapewnienie 

zakwaterowania i wyżywienia obywateli Ukrainy, świadczeń rodzinnych, jednorazowego 

świadczenia pieniężnego dla obywateli Ukrainy to także świadczenia, które były realizowane 

w roku 2022. Wymagało to także bardzo dużego zaangażowania ze strony naszych 

pracowników. Przygotowany został projekt pod nazwą „Opracowanie i pilotażowe wdrożenie 

mechanizmów i planów deinstytucjonalizacji usług społecznych”, który został wybrany  

w konkursie gruntowym i wraz z 19 innymi gminami, powiatami i miastami na prawach 

powiatu jest realizowany w naszej gminie. Biorąc pod uwagę wyniki pracy Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, Burmistrz Nowego bardzo dobrze ocenia pracę naszej jednostki 
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i kieruje słowa podziękowania w stronę Pani Kierownik, jak i każdego z pracowników, 

dziękuję.” 

Pytania: brak 

 

c) opinia Komisji Polityki Społecznej 

Opinię przedstawił Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek. 

„Komisja Polityki Społecznej na posiedzeniu 23 marca 2023 roku zapoznała się ze 

sprawozdaniem z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za 

okres od 1 stycznia 2022 roku do 31 grudnia 2022 roku, przedstawionym przez Panią 

Kierownik Arletę Maliszewską. Zostaliśmy bardzo dokładnie poinformowani o świadczeniach 

rodzinnych, zasiłkach, dodatkach rodzinnych, mieszkaniowych, świadczeniach rodzicielskich, 

opiekuńczych, jak również o specjalistycznych usługach opiekuńczych, zasiłkach stałych, 

okresowych, programach i projektach rządowych, takich jak: „Posiłek w szkole i w domu”, 

„Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  

w Gminie Nowe”, „Opieka 75 plus Wpieraj Seniora" , Program Aktywizacji Lokalnej 

zakończony we wrześniu 2022 roku, „Opracowanie i pilotażowe wdrożenie mechanizmów  

i planów deinstytucjonalizacji usług społecznych”, pomocy dla obywateli Ukrainy. Także 

bardzo szeroko i bardzo dużo. Na podstawie przedstawionego sprawozdania Komisja 

stwierdziła, że Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowem zrealizował w pełni 

zadania zgodnie z wymogami ustawowymi. Wobec powyższego Komisja nie wnosi żadnych 

uwag do przedstawionego sprawozdania, opiniując je pozytywnie. Jednocześnie dziękując 

wszystkim pracownikom Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, z Panią Kierownik 

Arletą Maliszewską na czele. Dziękujemy.” 

 

d) dyskusja 

 

Wiceprzewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 

Głosów indywidualnych w dyskusji, ze strony radnych nie było. 

Wiceprzewodnicząca Rady zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2022 r. do 31.12.2022 r. 

 

e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2022 r. do 

31.12.2022 r.  

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2022 r. do 31.12.2022 r. odczytał Sekretarz 

obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie.  

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Zbigniew Sikora, Marek Słomiński). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych i wstrzymujących się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr LVI/357/23 z dnia 29 marca 2023 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania  
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z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 

01.01.2022 r. do 31.12.2022 r. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

Ad. 6/ Ocena zasobów pomocy społecznej 

Ocenę zasobów przedstawiła Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Arleta Maliszewska. 

„Jak co roku, jesteśmy zobowiązani do sporządzenia i przedstawienia Radzie oceny zasobów 

pomocy społecznej. W tym roku druk ukazał się wcześniej, w związku z tym możemy to zrobić 

w marcu, w poprzednich latach robiliśmy to w kwietniu. Macie Państwo przedstawione 

wszelkiego rodzaju dane dotyczące Ośrodka Pomocy, zostały przedstawione przeze mnie przed 

chwilą, natomiast pozostałe dane są to dane, które automatycznie ściągają się z różnego rodzaju 

placówek, więc pozwolę sobie, żeby się nie powtarzać przedstawić Państwu rekomendacje, 

takie wnioski końcowe, na podstawie analizy tych danych, o których zadaniach myślimy przy 

realizacji w następnych latach.  

Przede wszystkim podstawową taką przesłanką do dalszych działań Ośrodka Pomocy jest po 

prostu sytuacja społeczno-ekonomiczno-demograficzna w gminie, czyli przede wszystkim 

musimy uwzględnić zjawisko starzenia się mieszkańców i osamotnienia. Poza tym problemy 

wynikające ze wzrostu osób chorych i osób niepełnosprawnych, w tym również osób  

z zaburzeniami psychicznymi. Uważam, że ważnym problemem, mimo, że nie jest on tak 

liczbowo duży, jest uzależnienie behawioralne i od środków psychoaktywnych, to dotyczy 

przede wszystkim tej najmłodszej części naszego społeczeństwa, więc, analizując te dane, 

przedstawiamy takie kierunki działania i określamy następujące potrzeby: a więc 

organizowanie opieki środowiskowej w miejscu zamieszkania w stosunku do tych osób, które 

są niesamodzielne i poprzez zatrudnianie wykwalifikowanych opiekunów, zwiększanie ilości 

tych opiekunów, którzy świadczą usługi w miejscu zamieszkania, angażowanie, wsparcie 

asystentów osoby niepełnosprawnej, ponieważ okazuje się, że jest to bardzo fajna forma 

usamodzielniająca te osoby, którym jeszcze można i pomoc sąsiedzka, którą teraz realizujemy 

w ramach tego projektu. Okazuje się, że też jest bardzo przydatną formą pomocy, więc 

uważamy, że jest to forma pomocy, którą byśmy rekomendowali do realizacji na lata kolejne, 

czy też ta forma opieki, o której mówiłam, czyli opieka wytchnieniowa w miejscu 

zamieszkania, mimo że początki były trudne i faktycznie październik i listopad prawie tego nie 

realizowaliśmy w ramach projektu, bo nie było chętnych, namawialiśmy. Teraz okazuje się, że 

osoby coraz częściej z tej formy korzystają. Kolejny kierunek rozwoju to rozwój sieci mieszkań 

wspieranych to, co mówiłam, że to jest w sumie najtańsza forma dla nas i widzimy to w formie 

właśnie mieszkań chronionych, mieszkań wspieranych, czy też jest taka forma wsparcia 

realizowana w innych ośrodkach miejsc opieki wytchnieniowej, czyli również opieka 

wytchnieniowa, ale nie polega ona na tym, że opiekun przychodzi do miejsca zamieszkania, 

tylko ta osoba jest umieszczana np. na dzień, dwa w takim mieszkaniu, gdzie jest całodobowa 

opieka i ona jest świadczona w tym miejscu opieki wytchnieniowej, ponieważ okazuje się, że 

przy opiece wytchnieniowej bardzo często takim oporem ze strony rodziny było to, że ktoś ma 

przyjść z zewnątrz na 48 godzin np. o ile początkowo bardzo chętnie korzystano z usług  

w ilości 8 godzin, 12 czasami 24, to 48 naprawdę ze strony rodziny był to opór, że ktoś będzie 

przebywał tutaj tyle czasu w tym mieszkaniu. Nie dziwię się, więc myślę, że, gdybyśmy 

posiadali takie miejsce opieki wytchnieniowej, gdzie po prostu tę osobę można przywieźć  

i zostawić na 48 godzin byłaby to również pomoc dla tej części społeczeństwa, które tak 

naprawdę opiekuje się tymi osobami niesamodzielnymi. 

Poza tym kolejny kierunek, to zwiększenie katalogu świadczonych usług społecznych  

w związku z uzależnieniem i współuzależnieniem, a więc dalsze zwiększanie ilości godzin,  

w których jest czynny punkt konsultacyjny, gdzie przyjmują specjaliści. Zapewnienie 
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poradnictwa rodzinnego, czy wsparcie ze strony psychologa i psychiatry. Teraz mamy 

zatrudnionych, właśnie w ramach tego projektu, psychologa, psychiatrę. Oni pracują po 12 

godzin i trzeba się zapisywać z wyprzedzeniem na kilka tygodni, bo takie jest zapotrzebowanie. 

Poza tym, tak jak mówiłam, wiele zadań powinniśmy, jeżeli tylko możemy, zlecać 

organizacjom pozarządowym, bo nie wszystkie musimy sami realizować. No, ale w tym celu 

przede wszystkim powinniśmy współpracować z organizacjami, promować działalność 

organizacji pozarządowych, szukać partnerów, no bo żeby tak naprawdę zlecić jakieś zadanie, 

to musi być prężna organizacja, gwarantująca wysoką jakość świadczonych usług. 

W tych całych naszych kierunkach działania nie chciałabym zapomnieć również o seniorach, 

którzy są całkowicie sprawni, a też chcieliby tę sprawność zachować jak najdłużej, więc 

działania mogłyby iść w kierunku zwiększenia aktywności, wspomagania w obszarze 

aktywności społecznej, kulturalnej, edukacyjnej i sportowej, np. placówki pobytu dziennego, 

czy wszelkiego rodzaju programów dla seniorów, którzy są sprawni, ale chcieliby sprawni 

pozostać jak najdłużej, a można by im zorganizować czas wolny. To wszystko, to takie kierunki 

działania na najbliższe rok.” 

 

Pytania: 

Radny Henryk Czapliński - Ja mam takie pytanie, czy liczba osób korzystających z pomocy, 

opieki, maleje czy rośnie? To znaczy wiem, że będzie rosła.  

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Po takich akcjach, jak w zeszłym roku. 

Radny Henryk Czapliński - Liczba osób starszych coś tam takiego, ale kiedyś była bardzo 

duża liczba osób, którzy no mieli problemy z pracą i korzystali z właśnie jak gdyby z zasiłków 

różnego rodzaju. 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Nie, jeżeli chodzi o świadczenia pieniężne 

przyznawane w ramach ustawy o pomocy społecznej, czyli te, które kwalifikuje się na 

podstawie dochodu, to liczba tych osób korzystających maleje. Wzrasta liczba osób, którym 

świadczymy wszelkiego rodzaju usługi niepieniężne. Nie mówię o ubiegłym roku, kiedy 

wiadomo, że były te dodatki wszelkiego rodzaju, to tych osób nie liczę. Zasadniczo ta liczba 

maleje. Mamy, jeżeli chodzi o pomoc społeczną, to coraz więcej osób korzystających to są 

osoby samotne, sytuacja rodzin wielodzietnych się polepszyła. Natomiast jest bardzo wiele 

osób samotnych, które posiadają albo niskie dochody, albo wcale nie posiadają, ale zasadniczo, 

analizując na przestrzeni kilku czy kilkunastu lat ilość osób korzystających ze świadczeń 

pieniężnych z ustawy o pomocy społecznej maleje. 

Radny Henryk Czapliński - Teraz jeszcze jedna sprawa, to znaczy powstał u nas 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Nowem. No bardzo się cieszyłem, kiedy ten dom powstał, 

ale tutaj typ domu jest dla osób przewlekle chorych psychicznie, dla osób upośledzonych 

umysłowo, dla osób wykazujących inne przewlekłe zaburzenia czynności psychicznych. To 

znaczy jak Pani wcześniej powiedziała, że tutaj w naszym środowisku występuje zjawisko 

osamotnienia, to znaczy no młodzi gdzieś tam wyjechali za pracą.  

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Bardzo dużo mamy takich środowisk.  

Radny Henryk Czapliński - No ja pamiętam jeszcze z lat dziewięćdziesiątych, kiedy 

podnosiłem ten temat. Bo taka podobna sytuacja była z mojej świętej pamięci ojcem, kiedy 

zostawał sam w domu, kiedy nie było już mamy i ja go nawet chciałem w Świeciu, coś takiego 

było gdzieś w starym szpitalu, chciałem go tam zabierać. Bo jechałem do pracy w Wiągu, więc 

mówię, będę go zabierał do Świecia, nie był psychicznie chory tylko po prostu samotny  

i chciałem jak gdyby… o powiedzmy, że byłoby to „przedszkole” dla seniorów, dla dorosłych. 

I czy nie powinniśmy wrócić, to znaczy spróbować coś takiego, bo Pani już powiedziała 

wcześniej, że coś takiego. Ja sądzę, że powinniśmy to spróbować zrobić. Mało, to wcale nie 

chodzi mi o to, żeby to było bezpłatne, to nawet no powiedzmy jakaś forma odpłatności, ale 
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można tam byłoby zjeść czy obiad w towarzystwie jakimś, czy porozmawiać sobie z ludźmi, 

którzy są na tym samym poziomie wiekowym i mają te same problemy, jak gdyby. 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - I nie byliby sami. 

Radny Henryk Czapliński - No nie są sami, no bo czasami, jakie mówię, problemy mojego 

ojca, to ja słyszałem czasami 200  razy, ale no nie było problemu z tym.  

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - To może zacznę od tego, że Środowiskowy Dom 

Samopomocy jest taki dla osób z zaburzeniami psychicznymi, ponieważ on dokładnie powstał 

w ramach takich środków. Jest z założenia w 100% finansowane ze środków wojewody  

i warunkiem jest tylko i wyłącznie posiadanie odpowiedniego orzeczenia z zaznaczeniem, że 

jest to albo P albo neurologiczne, więc tutaj nie mamy na to wpływu. Natomiast to, co Pan 

mówi, są wszelkiego rodzaju centra opiekuńczo-wychowawcze, są kluby seniora. Zresztą ja już 

chyba kilka lat temu nawet Państwu przedstawiałam.  

Nigdy nie wybudujemy tego, czy nie wyremontujemy ze środków, które w 100% pokryją nam 

to. Więc tutaj się musimy liczyć z tym, że albo gmina da pomieszczenie, albo dołoży środki. 

Jednego roku nawet pamiętam, że Państwu przedstawiałam, jakie tam były warunki do 

dziennego klubu seniora, że potem trzeba tam kogoś zatrudnić, więc na pewno trzeba się liczyć 

z tym, że są to również nakłady z naszej strony. 

Radny Henryk Czapliński - Ja rozumiem, ale nawet indywidualne nakłady, no bo to jest 

bardzo potrzebne. 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Tak, jeżeli powstaje już tego typu placówka, to 

musimy się liczyć z tym, że ona musi spełniać wszystkie ustawowe wymogi, więc i też 

dostosowanie do osób niepełnosprawnych i wtedy zatrudnienie tam osób czy opiekunów, też 

muszą być, spełniać, bo jeżeli robimy coś w ramach jakiegoś programu, gdzie jest to ustawowo 

określone, to musimy się liczyć z tym, że trzeba spełnić te wszystkie wymogi, które tam są, ale 

jak najbardziej. 

Radny Henryk Czapliński - Chociażby forma tej opaski, no bardzo dobry pomysł i bardzo 

dobra forma, ale to jest tylko taki sztuczny.  

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Tak, ale się nie porozmawia za dużo z kimś. 

Radny Henryk Czapliński - No właśnie nie można pogadać. 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Brakuje towarzystwa, tak, zgadza się i to jest 

problem, z którym się spotykamy. I teraz jak mamy te dodatkowe usługi, to bardzo często ta 

dodatkowa usługa np. ze strony sąsiada, to wcale nie polega na tym, że on chodzi tam i sprząta, 

tylko usiądzie przy kawie i pogadać 2 godziny i są już podopieczni z tego naprawdę bardzo 

zadowoleni. 

Radny Henryk Czapliński - Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - Ja tutaj chcę wesprzeć to,  

o czym tutaj Państwo mówili, bo rzeczywiście też mam takie obserwacje od dłuższego czasu. 

Wiemy doskonale, że demografia jest nieubłagana. Statystyki, które rządzą tutaj naszą gminą, 

odpływ ludzi młodych. 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Tak mamy bardzo dużo osób osamotnionych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska – Tak, dokładnie, i to stanie 

się naszym problemem, więc rzeczywiście powinniśmy tutaj szukać rozwiązań i wspierać 

wszystkie działania.  

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Czy nawet ta opieka wytchnieniowa, przepraszam 

że wejdę w słowo. To właśnie też jest tak, okazuje się, że opiekunowie, którzy właśnie 

wchodzą, a już tam kawa czekania na tą osobę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - To jest istotny rzeczywiście 

problem. Zmieniają się nasze problemy, którymi zajmuje się też Ośrodek Pomocy. 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Myślę, że osób bezrobotnych nie mamy takich, 

które są bezrobotne, bo nie ma pracy. 
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Radna Małgorzata Wołoszyn – Ja też jestem bardzo zadowolona, że powstała ta 

wytchnieniówka tzw., bo mój syn też korzysta z tego i naprawdę bardzo mi ułatwia to w życiu. 

Więc mogę, chcąc np. mieć jakieś plany, czy wczorajszy wyjazd na pogrzeb, po prostu 

przychodzi opiekun, opiekuje się 8 godzin synem i ja mogę spokojnie powiedzmy załatwić 

swoje wszystkie sprawy, a on nie zostaje bez opieki. Także super sprawa i naprawdę bardzo się 

cieszę, że takie coś powstało. 

Kierownik MGOPS Arleta Maliszewska - Bardzo mnie to cieszy, chcę powiedzieć, że 

ponieważ jak każdy projekt, który się kończy, musimy zapewnić pewnego rodzaju trwałość. 

Pomoc wytchnieniowa jest również realizowana w ramach środków wojewody i o takie środki 

wystąpiliśmy, żeby od września kontynuować to, tylko w ramach innego programu. No  

i pewnie w mniejszym wymiarze, bo akurat w tym projekcie mamy bardzo dużo godzin, ale 

kontynuacja będzie przynajmniej do końca roku, a jeżeli na następny rok zostanie przez 

wojewodę ten program ogłoszony, to też będziemy przystępować. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska  - No i liczymy na to, dziękuję 

bardzo Pani Kierownik. 

 

Opinia Komisji: 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja 

pozytywnie opiniuje ocenę zasobów pomocy społecznej i nie wnosi co do przedstawionej 

informacji żadnych zastrzeżeń. 

 

Ad. 7/ Podjęcie uchwał 

 

1) Projekt uchwały przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2023 roku 

 

Projekt omówił Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa Leszek Cejrowski. 

„Rada Miejska określa w drodze uchwały corocznie do 31 marca program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Program ten obejmuje  

w szczególności następujące zagadnienia: zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca  

w schronisku dla zwierząt, odławianie bezdomnych zwierząt, obligatoryjną sterylizację oraz 

kastrację zwierząt w schroniskach, podkreślam w schroniskach dla zwierząt i poszukiwanie 

właścicieli dla bezdomnych zwierząt oraz zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej  

w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt. Te zagadnienia mamy praktycznie 

rozwiązane poprzez podpisanie umowy ze schroniskiem dla zwierząt w miejscowości 

Starogard Gdański. To schronisko należy do struktury Ogólnopolskiego Towarzystwa Opieki 

nad Zwierzętami Animals. W tym roku przeznaczyliśmy w budżecie na te przedstawione cele 

kwotę 20 000 zł. W ubiegłym roku, realizując poprzedni program, wydaliśmy kwotę 11 070 zł, 

na co złożyły się następujące fakty i zdarzenia: wyłapano 4 bezpańskie psy, które zostały 

umieszczone w schronisku oraz 1 kota też wyłapano i umieszczonego w tym schronisku. 

Następne zagadnienia, które obligatoryjnie muszą znaleźć się w programie, to opieka nad wolno 

żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie. Na ten rok plan finansowy to 10 000 na sterylizację 

kotów i 20 000 na dokarmianie i inne sprawy, w tym m.in. na zakup żwirku. Żwirek ten 

zakupujemy i przekazujemy pani, która jest społecznym opiekunem zwierząt i we własnym 

mieszkaniu przyjmuje małe kotki, które tam utrzymuje i przystosowuje do przekazania innym 

właścicielom, do przekazania do adopcji. W ubiegłym roku na dokarmianie wolno żyjących 

kotów, wydaliśmy 9723 zł, na żwirek 8104 zł (żwirek to dosyć kosztowna sprawa). Karmy 

wydajemy w sklepie na ulicy Wąskiej, to jest sklep zoologiczny z artykułami gospodarstwa 

domowego. Złożyliśmy zlecenie w tym sklepie i jest określona lista wolontariuszy, którzy tę 



28 
 

karmę co miesiąc pobierają, podejmują i w określonych miejscach tę karmę wysypują dla wolno 

żyjących kotów. Następne aspekty, które muszą się znaleźć w tym programie, to usypianie 

ślepych miotów, ale tu trzeba zastrzec, że to tylko jest zapis, nigdy nie było takiej konieczności. 

Kolejny punkt to wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich. Takie gospodarstwo mamy wskazane, jest to gospodarstwo w miejscowości 

Gajewo-Zabudowania, ale też tutaj nie było nigdy takiej potrzeby, żeby z usług tego 

gospodarstwa skorzystać. Projekt programu zgodnie z ustawą został przekazany do 

zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Świeciu, dzierżawcom obwodów 

łowieckich działających na obszarze naszej gminy, są to koła łowieckie Odnowa, Bażant, 

Hubertus i Przyjemność.  

Powinien taki projekt też trafić do organizacji społecznych, których statutowym celem działania 

jest ochrona zwierząt, ale na terenie naszej gminy takiej organizacji nie ma. Zgodnie też  

z ustawą w przypadku niewydania opinii w ciągu 21 dni poprzez te podmioty, które 

wymieniono, jeżeli taka opinia nie zostanie wydana, uważa się, że projekt programu jest 

zaakceptowany. 

Takie opinie nie nadeszły, więc skorzystaliśmy z tego z tego punktu ustawy.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję nad 

projektem uchwały. 

Radny Henryk Czapliński - Co do samego tzn. zachowania się tutaj gminy jako opiekuna 

wszystkich nie mam żadnych uwag, to znaczy jest to wszystko zrobione w takim poczuciu 

jakiejś odpowiedzialności. No jedynie nie podoba mi się to usypianie ślepych miotów. No nie 

pisze tam np. dotyczy tylko psów i kotów, a króliki? No też mogą być bezdomne, także 

wstrzymam się od głosu.  

Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa Leszek Cejrowski - Będą niedługo wybory 

parlamentarne, także proszę się ubiegać o mandat posła i wtedy zmienić ten zapis ustawowy. 

Wobec braku dalszych głosów Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata 

Murawska zamknęła dyskusję. 

Opinia Komisji: 

 

Przewodnicząca Komisja Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2023 roku odczytał Sekretarz 

obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Zbigniew Sikora, Marek Słomiński). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 11 radnych, brak głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący 

się (radny Henryk Czapliński). 
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Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem przy jednym głosie 

wstrzymującym się podjęła Uchwałę Nr LVI/358/23 z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2023 roku. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

 

2) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Nowe na lata 2024-2033 

Projekt omówił Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski. 

„Rozpoczęcie prac nad Strategią Rozwoju Gminy Nowe na lata 2024-2033 związane jest  

z upływem okresu obowiązywania dotychczasowej strategii, która wygasła w roku 2022. 

Obecny stan prawny wskazuje, że konieczne jest zainicjowanie procesu tworzenia strategii 

przez podjęcie stosownej uchwały przez Radę Miejską. Strategia ma charakter integracyjny, 

stanowi istotny element rozwoju lokalnego, zarówno pod względem społecznym oraz 

gospodarczym, jest także pomocna w aplikowaniu o fundusze zewnętrzne. Pomimo lokalnego 

charakteru opracowany dokument musi być spójny z obowiązującymi dokumentami 

programowymi na szczeblu krajowym jak i regionalnym oraz wpisywać się w zasady 

zrównoważonego rozwoju. 

Proces opracowania nowej strategii rozwoju gminy będzie uwzględniać zmieniającą się 

sytuację społeczno-gospodarczą regionu, gminy oraz zmiany zachodzące w sferze zarządzania 

jej rozwojem wynikającej z nowych uwarunkowań rozwoju naszego kraju. Elementy strategii 

rozwoju gminy określa ustawa z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. 

Zespół opracowujący, projekt strategii rozwoju przygotowuje diagnozę sytuacji społecznej, 

gospodarczej i przestrzennej z uwzględnieniem obszarów funkcjonalnych. Przed przyjęciem 

strategii rozwoju podmiot opracowujący, zespół opracowujący jej projekt przeprowadza 

odpowiednią ewaluację, czyli ocenę trafności przewidywanej skuteczności i efektywności 

realizacji planowanej strategii. Prace nad strategią będą realizowane w podejściu ekspercko 

partycypacyjnym. W formułowaniu zapisów strategii zakłada się udział zewnętrznych 

ekspertów oraz zaangażowanie mieszkańców, organizacji pozarządowych i podmiotów 

funkcjonujących w gminie oraz będą prowadzone w oparciu o organizację różnego typu 

spotkań roboczych, konsultacyjnych i innych form, które zaangażują uczestników procesu. 

Tryb konsultacji z mieszkańcami Gminy Nowe określa uchwała Rady Miejskiej w Nowem  

z dnia 29 grudnia 2015 roku w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji  

z mieszkańcami gminy. Projekt strategii podlega szerokim konsultacjom, w tym sąsiednimi 

gminami i ich związkami, a także lokalnymi partnerami społecznymi, gospodarczymi, 

wspomnianymi już mieszkańcami gminy oraz właściwym dyrektorem Regionalnego Zarządu 

Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. 

Zgodnie, z art. 10 f u.s.g. rada gminy w drodze uchwały określa szczegółowy tryb  

i harmonogram opracowania projektu strategii i rozwoju gminy w tym tryb konsultacji,  

o którym mowa w art. 6 ust. 3 ustawy o zasadach prowadzenia polityki rozwoju. Harmonogram 

i tryb konsultacji omawianego dokumentu określają załączniki do niniejszej uchwały. 

Załącznik nr 1 jest to szczegółowy tryb opracowania projektu strategii Gminy Nowe, w tym 

tryb konsultacji, natomiast załącznik nr 2 stanowi harmonogram opracowania projektu strategii 

rozwoju Gminy Nowe na lata 2024-2033. Przedstawiona Państwu uchwała rozpoczyna ten 

harmonogram marzec 2023 natomiast data końcowa marzec 2024, to planowany termin 

zakończenia prac nad tą strategią. Podczas wczorajszego spotkania była także mowa o tym. Pan 

Radny wystąpił, żebyśmy przedstawili pewne spostrzeżenia co do realizacji poprzedniej 

strategii. Takiej oceny oczywiście dokonamy. Będziemy z Państwem w kontakcie, w jaki 

sposób to będziemy Państwu przedstawiali. Zapewne ta ocena będzie także punktem wyjścia 
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do opracowania nowej strategii. W związku z tym proponuję, abyśmy do tego czasu się 

wstrzymali, wyłonimy partnera, który będzie tą strategię opracowywał i wtedy Państwu 

przedstawimy takie krótkie sprawozdanie z poprzedniej strategii. Dziękuję i bardzo proszę  

o podjęcie tej uchwały, bo jak wspomniałem, jest to istotny element w planowaniu, a także  

w pozyskiwaniu funduszy zewnętrznych, dziękuję.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję nad 

projektem uchwały. 

Brak głosów indywidualnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinie Komisji: 

 

Przewodnicząca Komisja Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisja Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Gminy Nowe na lata 2024-2033 odczytał Sekretarz obrad Sławomir 

Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Zbigniew Sikora, Marek Słomiński). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów 

wstrzymujących się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr LVI/359/23 z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie określenia szczegółowego trybu 

i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Nowe na lata 2024-

2033. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

3) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przewozu dzieci 

niepełnosprawnych do szkół i placówek edukacyjnych 

Projekt omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

„Po zmianie prawa oświatowego zmieniły się zasady ustalania zwrotu rodzicom kosztów 

dowozu dzieci z orzeczoną niepełnosprawnością do szkół i przedszkoli. 

Wzór, który określa te koszty dowozu jest stosunkowo prosty, ponieważ A minus B razy C, 

czyli najprostszy z możliwych. Parametry, A i B w stosunku do obecnie obowiązujących zasad 

nie zmieniły się i mówią o tym: parametr A jest to liczba kilometrów przewozu z miejsca 

zamieszkania do szkoły, przedszkola i z powrotem. Natomiast parametr B pomniejsza ten 

parametr A w sytuacji, kiedy po drodze jest miejsce pracy. 

Natomiast to, co najważniejsze zmienia się definicja parametru C. Do tej pory tą stawkę 

jednostkową kosztu określało się na podstawie ceny 1 litra paliwa, którą uchwalała Rada 

Miejska, że w tym roku na terenie Gminy Nowe będzie obowiązywała taka stawka ceny paliwa. 
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W tej chwili określa się stawkę za 1 km przebiegu pojazdu, z takim zastrzeżeniem, że nie może 

to być mniej niż tzw. „kilometrówka” dla pracowników. Dlatego też konieczna jest tutaj 

uchwała Rady Miejskiej. W projekcie tej uchwały te stawki określamy właśnie na poziomie 

pracowniczym, czyli minimalnym. 

Jaki jest skutek finansowy? Z tej formy wsparcia korzysta u nas czworo rodziców. 

Koszt miesięczny do tej pory to jest około 2 tysięcy zł, po wejściu w życie tego nowego 

parametru będzie to około 5000, jest to oczywiste, bo wcześniej zwracano tylko koszt paliwa, 

a ta stawka przebiegu za 1 km określa jeszcze inne rzeczy, amortyzację samochodu, inne płyny, 

remonty itd., ale myślimy, że jest to jak najbardziej uzasadnione dla tych rodziców.” 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję nad 

projektem uchwały. 

Radny Jarosław Kozłowski - Ja mam takie pytanie może kosmetyczne. Czy w treści uchwały 

nie powinien być sprecyzowany, że dotyczy opiekunów? Bo jest zapisane, że zwrot kosztów. 

Dla opiekunów dowożących? 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski - Ja myślę, że nie, ponieważ my mamy ustalić tę cenę 

paliwa w oparciu o konkretny artykuł, a tam dalej jest to wszystko określone komu przysługuje, 

z jaką niepełnosprawnością. Myślę, że jest to prawidłowe brzmienie uchwały.  

Radny Jarosław Kozłowski - Bo tutaj jest tylko zapisane do szkół i placówek edukacyjnych, 

a to jest zwrot kosztów dla opiekunów dowożących. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - Ale na dziecko, tylko 

dziecko tych pieniążków nie dostaje, tylko dostają opiekunowie i rodzice. 

Radna Małgorzata Wołoszyn - Odnośnie właśnie tych zwrotów, jeżeli jest autobus, który 

wozi dzieci do Ośrodka Szkolno-Wychowawczego do Warlubia, ale mój syn ma indywidualne 

nauczanie i po prostu nie może przebywać w szkole tak długo i ja sama osobiście go wożę i nie 

dostaję żadnych zwrotów kosztów. Czy mi przysługuje? Czy, jeżeli jest dowóz po prostu to nie 

przysługuje? Jak to wygląda. 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski - Odpowiem ogólnie, nie jestem w stanie Pani 

merytorycznie na to pytanie odpowiedzieć. Tym zajmuje się u nas SAPO i tam proszę się 

zwrócić, czy jest Pani uprawniona do tego zwrotu, bo mi trudno, nie na tyle znam prawo 

oświatowe i przepisy rządzące tymi kosztami dowozu. Także proszę się, tam zwrócić. 

Brak głosów indywidualnych. 

 

Wobec braku dalszych głosów indywidualnych Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinie Komisji: 

 

Przewodnicząca Komisja Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisja Polityki Społecznej Sławomir Jopek poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przewozu dzieci niepełnosprawnych do 

szkół i placówek edukacyjnych odczytał Sekretarz obrad Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 
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Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Zbigniew Sikora, Marek Słomiński). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów 

wstrzymujących się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr LVI/360/23 z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie ustalenia stawki za 1 km 

przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek edukacyjnych. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

4) Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2023 

Projekt omówił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski. 

Zanim przystąpił do omawiania części merytorycznej uchwały poprosił, aby na ostatniej stronie 

uzasadnienia, tam, gdzie jest wypłata dodatków energetycznych, słowo energetycznych 

zamienić na elektrycznych. 

Proponowana zmiana do budżetu dotyczy dochodów i wydatków, które zmieniają się o kwotę 

23 227 zł. Oznacza to, że nie zmienia się wynik budżetu. 

Zmiana planowanych dochodów: 

- w dziale 700 dochody z tytułu zbycia nieruchomości - przyrost tych że dochodów o kwotę 

90 000 zł, czyli łączny plan będzie oscylował wokół rzeczywistego wykonania za rok 2022;  

- w dziale 756 przyrost dochodów o 10  000 zł. Są to wpływy z podatku dochodowego od osób 

fizycznych, od osób, które opłacają podatek w formie karty podatkowej. To jest też korekta na 

podstawie wykonania roku 2022. Następnie mamy 2 korekty ujemne związane z tym, że po 

uchwaleniu budżetu państwa na nowo ustala się niektóre parametry związane z dotacjami 

oświatowymi po skorygowaniu liczby uczniów. Tutaj mamy korektę części subwencji 

oświatowej na -85 812 zł oraz korektę też in minus w zakresie dotacji dotyczącej wychowania 

przedszkolnego łącznie na kwotę -16 391 zł. 

Następnie w dziale 852 mamy kwotę przyrostu dochodów 3,5 tysiąca zł. Są to wpływy z tytułu 

zwrotu nienależnie pobranych świadczeń z tytułu dodatków osłonowych. 

Ostatnia zmiana w dziale 853 są to środki z funduszu przeciwdziałania COVID-19 na zadanie: 

wypłata dodatków elektrycznych - kwota 21 930 zł. 

Korekta planu wydatków: 

- w dziale administracja publiczna przyrost wydatków o charakterze majątkowym na zadanie 

Modernizacja pomieszczeń w budynku siedziby Urzędu Gminy w Nowem - kwota korekty 

121 000 z groszami. Po przyjęciu tej poprawki Burmistrz będzie mógł podpisać umowę  

z wyłonionym w przetargu wykonawcą; 

- w dziale różne rozliczenia korekta subwencji, czyli wykorzystujemy część subwencji na cele 

inwestycji, korekta o kwotę nieco ponad 21 000 zł; 

- w dziale oświata korekta w takiej samej wysokości, o ile nam spadły dochody dotyczące 

subwencji i dotacji na przedszkole o tyle zmieniamy plan wydatków w odpowiednich 

paragrafach jednostek oświatowych; 

- w dziale pomoc społeczna jako teraz wydatek, czyli przekazanie środków z tytułu zwrotu 

nienależnie pobranych dodatków osłonowych 3,5 tys. zł, ponieważ te środki odprowadzamy na 

zewnątrz; 

- w dziale 853 mamy rozdysponowanie dotacji, czyli wydatki na realizację zadania wypłata 

dodatków elektrycznych. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska otworzyła dyskusję nad 

projektem uchwały. 

Brak głosów indywidualnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska zamknęła dyskusję. 

 

Opinia Komisji: 

 

Przewodnicząca Komisja Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa Danuta Zielińska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na rok 2023 odczytał Sekretarz obrad 

Sławomir Jopek. 

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 12 radnych (nieobecni radni: Janusz Guzman, 

Zbigniew Sikora, Marek Słomiński). 

 

Za podjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, brak głosów przeciwnych, brak głosów 

wstrzymujących się. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr LVI/361/23 z dnia 29 marca 2023 r. zmieniającą budżet Gminy Nowe na rok 

2023. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje się w załączniku do protokołu. 

Ad.8/ Wolne wnioski, zapytania i informacje 

Radna Małgorzata Wołoszyn – Mam pytanie do Burmistrza. Panie Burmistrzu, mieszkańcy 

ulicy Garbuzy pytają się czy jest szansa na wyremontowanie tej ulicy, a w szczególności tego 

dolnego odcinka? Jest to ulica często uczęszczana przez turystów ze względu na piękny widok 

na Wisłę i czy możemy liczyć na jakiś tam remont tej ulicy? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński - Niejednokrotnie na sesji mówiłem Pani radna, że ta 

ulica jest w planie. My już chyba nawet mamy, nie wiem, czy pozwolenie czy dokumentację 

mamy? Dokumentację mamy i dotację. Jak tylko wszystko dojdzie do skutku i znajdziemy dalej 

wolne środki na dołożenie do tego, to ta ulica będzie robiona. Ja to mówiłem na sesji  

w działaniach Burmistrza chyba na ostatniej sesji, to teraz pani Radnej wyjaśniam.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska - To się utrwaliło. Dziękuję 

bardzo. 

Radny Henryk Czapliński - Panie Burmistrzu, za kilka dni minie równo okrągłe dwulecie 

kradzieży pieniędzy z Urzędu Gminy. Jakoś tak to wszystko ucichło po jakimś okresie i mam 

pytanie co dalej? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński - Już odpowiadam Panie Radny, nie ucichło, Pani 

Przewodnicząca za chwilę odczyta pismo, śledztwo jest w toku. Nie od nas to zależy, za chwilę 

Pan się wszystkiego dowie. 

Radna Lidia Sosnowska – Jeśli mówimy o ulicach, to właśnie chciałam zapytać o ulicę 

Akacjową na osiedlu Myśliwskim? Czy jest ujęta w planie? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński - Odpowiadam na pytanie Pani Radnej. Na tę ulicę 

mamy projekt, ale nie mamy środków, czekamy na jakiekolwiek dofinansowanie. Jak będzie, 

to na pewno pamiętamy o tym, pamiętamy i tak proszę mieszkańcom tłumaczyć, zresztą jak ja 

się spotykam, to też im tak mówię. 
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Radna Lidia Sosnowska – Dobrze, dziękuję.  

Radny Jarosław Kozłowski - Mam takie pytanie, jak intensywne powiedzmy jest 

zainteresowanie mieszkańców na ten budynek blok, czy jest takie zainteresowanie?  

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski - Szanowni Państwo, realizując uchwałę z grudnia 

2022 roku, która mówiła o takiej hierarchii punktowej związanej z naborem do mieszkań SIM 

został ogłoszony nabór. Ten nabór jest dwumiesięczny, mieszkańcy pytają, nabór jest do końca 

kwietnia, związane jest to z tym, że jednym z elementów jest także kwestia związana  

z podatkami, czyli po prostu dochody trzeba wskazać. Mamy teraz ten gorący okres podatkowy, 

w związku z tym nabór jest dwumiesięczny. Na tę chwilę dość dużo osób pyta, wnioski do nas 

spływają, na dzisiaj około 14-15 osób już złożyło, z tym, że liczę, że tutaj to zainteresowanie 

będzie w związku z końcówką tego terminu tych wniosków będzie spływało, będziemy 

przypominać tą sprawę na naszych stronach internetowych. Jeździmy także teraz na zebrania 

sołeckie, tam jednym z elementów jest anonsowanie tej sprawy i zachęcanie do tego, a żeby 

mieszkańcy mogli skorzystać z tej formy wsparcia mieszkalnictwa. Będziemy ten temat 

reklamować. Kilka dni temu wykonaliśmy baner, rolap reklamowy, kolejne rolapy do nas trafią, 

będą także w gminnych instytucjach, innych jednostkach po to, żeby jak najwięcej osób mogło 

się z tym programem zapoznać i liczymy, że do tego programu wpłyną nam zgłoszenia. Także 

jest zainteresowanie, będziemy to zainteresowanie po prostu także starali się dalej poszerzać. 

Wobec braku dalszych głosów ze strony radnych i sołtysów Wiceprzewodnicząca Rady 

omówiła sprawy bieżące. 

14 marca wpłynęło pismo od Naczelnika Wydziału do Walki z Przestępczością Gospodarczą  

i Korupcją Komendy Miejskiej Policji w Bydgoszczy, w którym zwrócił się z prośbą  

o wskazanie przedstawiciela Rady Miejskiej w Nowem w celu przesłuchania go na okoliczność 

sprawowania nadzoru nad finansami Urzędu Gminy w Nowem, CK Zamek i Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Nowem. Jak się Państwo domyślają, chodzi o znaną nam sprawę 

wyprowadzenia pieniędzy z tych instytucji przez byłą główną księgową. Po konsultacji  

z Panem Wojciechem Kościńskim - Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej,  stosownym 

pismem wytypowałam go do tej roli.  

Druga sprawa, to z okazji Dnia Sołtysa Pani Poseł Ewa Kozanecka przekazała za 

pośrednictwem Biura Rady serdeczne życzenia dla wszystkich Pań i Panów Sołtysów. Do tych 

życzeń również dołączamy się my wszyscy radni. 

28 lutego wpłynęło pismo od Prezesa Sądu Rejonowego w Świeciu skierowane do Pana 

Burmistrza w sprawie wyznaczenia podmiotów, w których nieletni będą mogli realizować prace 

społeczne orzeczone na mocy art. 7 pkt 2 ustawy z dnia 9 czerwca 2022 roku o wspieraniu  

i resocjalizacji nieletnich. Pismem z dnia 7 marca Pan Burmistrz poinformował Radę Miejską, 

iż wyznaczył PUM jako podmiot, na rzecz którego wykonywane będą przez nieletnich prace 

społeczne.  

Wpłynęło również pismo ze Starostwa Powiatowego w Świeciu informujące o możliwości 

zajęcia stanowiska i poparcie inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w 

ramach Europejskiego Korpusu Radnych. Pismo jest do wglądu w Biurze Rady jest to 

kontynuacja tego pierwszego pisma, które Państwu przedstawiałam na poprzedniej sesji. 

Najbliższa sesja planowana jest na 26 kwietnia na godzinę 15-tą, jeśli chodzi o dyżury radnych, 

to 5 kwietnia Pan Radny Wojciech Kościński, 12 kwietnia Pan Radny Jarosław Kozłowski, 

19 kwietnia Pan Radny Zbigniew Sikora.  

Do 30 kwietnia należy złożyć oświadczenia majątkowe w 2 egzemplarzach, plus kopia 

zeznania PIT, druki zostaną rozdane dzisiaj po sesji.  

Z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych wpłynęły do nas życzenia, aby te Święta 

Wielkanocne wniosły do Waszych serc wiosenną radość i świeżość, pogodę ducha, spokój 

ciepło i nadzieję, a nadawcami tych życzeń jest Oddział Związku Nauczycielstwa Polskiego  

w Nowem.  



35 
 

Wiceprzewodnicząca Rady również, korzystając z okazji, że zbliżają się Święta Wielkanocne, 

złożyła życzenia radości, spokoju, rodzinnej, świątecznej atmosfery i odpoczynku od 

codziennych spraw i codziennych kłopotów. 

Ad. 9/ Zakończenie sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Murawska 

zamknęła LVI sesję o godz. 1624. 

 

 

Protokołowała: 

 

Aleksandra Wolińska 


